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'Υπό ΝΙΚ. Θ. ΜΠΟΜΠΗ 

Ή χώρα μας συγκαταλέγεται μεταξύ τών πορτοκαλεο

παραγωγικι'ί:ιν τοιούτων, _τf\ς όποίας ή κατά τήν τελευταίαν 

τριετίαν, έτησία παραγωγη κυμαίνεται γύρω τι'ί:ιν 150 χιλ. 
τόννων καi ή όποία ώς προβλέπεται, κατόπιν τι'ί:ιν κατ' ε

τος γενομένων πολυαρίθμων νέων δενδροφυτειι'ί:ιν δενδρυλ

λίων πορτοκαλέας - γύρω τι'ί:ιν 500.000 έτησίως - θέλει δ

περβf\ έντός τf\ς προσεχοϋς πενταετίας τούς 250 000 τόννους. 
Τοϋ δενδροκομικοϋ τούτου έλληνικοu προϊόντος, παρά 

τάς κατά τά τέλευταία ετη έκδηλουμένας προσπαθείας, δέν 

έπετεύχθη ή πραγματικη καi όλοσχερi]ς άξιοποίησίς του, έξ 

οο καi ή παρατηρουμένη κρίσις, f\τις μαστίζει αότό καi 

τούς τοϋτο παράγοντας πολυπληθείς Έλληνας άγρότας. Ή 

έξαγωγη αότοϋ άπορροφq μόλις τό 1/ 10 τf\ς δλης παραγω

γf\ς του, άνερχομένη γύρω τι'ί:ιν 15 χιλ. τόννων έτησίως, ή 

δέ δπό τf\ς έγχωρίου βιομηχανίας χυμών άπορροφουμένη 

ποσότης του, δέν δπερβαίνει τούς 6-7 χιλ. τόννους έτη

σίως. ΟGτω προκύπτει δτι ή έναπομένουσα, έκ της δλης 

έτησίας παραγωγf\ς, ποσότης των 130 χιλ. τόννων πορτο

καλίων, διατίθεται ώς νωπός καρπός εις τi]ν έγχώριον κα

τανάλωσιν, ένφ έν τij πραγματικότητι, σεβαστόν ποσόν 

ταύτης παραμένει άδιάθετον καi καταστρέφεται, είτε ώς ά

νηρτημένος καρπός έπi τοϋ δένδρου, είτε λόγφ έλλείψεως 

τι'ί:ιν καταλλήλων ψυκτικι'ί:ιν χώρων, t\ καi τέλος διατίθεται 
ύπό τ&ν παραγωγι'ί:ιν εις έξευτελιστικάς τιμάς έπi μεγίστυ 

ζημiq. τf\ς ιδιωτικf\ς καi τf\ς καθόλου έθνικf\ς ήμι'ί:ιν οiκονο

μiας. 

ΟGτως έχόντων τι'ί:ιν πραγμάτων τό πρόβλημα της πορ

τοκαλεοπαραγωγfiς μας καθίσταται όλονέν καi όξύτερον, 

ζοφερωτέρα δέ έμφανίζεται ή προοπτικη τοϋ μέλλοντός της. 

Διά τοϋτο έπιβάλλεται ή τακτοποίησις καi ή λύσις τοϋ σο

βαρο\1 τούτου προβλήματος, διά τi]ν όποίαν όφείλομεν νά 

έπιληφθι'ί:ιμεν έγκαίρως καi νά μελετήσωμεν το\1το μετά πά· 

σης προσοχής καi άπό πάσης πλευρaς. 

. At έξαγωγαi μας εtς πορτοκάλια χαρακτηρίζονται μη
δαμηναi καi άσήμαντοι, ώς καλύπτουσαι έλάχιστον ποσο· 

στόν τf\ς δλης παραγωγής μας καί τής παγκοσμίου πορ

τοκαλεοπαραγωγf\ς. Συγκεκριμένως, ή 'Ελλάς έπραγματο

ποίησε, κατά τi]ν τελευταίαν τριετίαν, έξαγωγάς πορτοκα

λίων καλυπτούσας τό δέκατον της όλικf\ς αόt1iς παραγω

γf\ς καi τό 0,5 °!ο τf\ς παγκοσμίου έξαγωγης, ή 'Ισπανία 

κατά τi]ν tδίαν χρονικt)ν περίοδον έξήγαγε τό 65 °!ο 
τής παραγωγf\ς της καλύπτουσα οGτω 40,1 °!ο τής παγκο

σμίου έξαγωγής, τό δέ Ίσραi]λ έπέτυχε νά έξαγάγυ τό 

85 °/0 τf\ς έτησίας παραγωγf\ς του, άντιστοιχοΟντος πρός 

3 °!ο τής παγκοσμίου έξαγωγf\ς. 'Εκ τι'ί:ιν τυπικών αότι'ί:ιν 

στοιχείων διαπιστο\1ται πλήρως καi όφθαλμοφανιbς δτι έλά-

χιστα έχομεν προωθήσει τi]ν άξιοποίησιν το\1 πολυτίμου 

τούτου προϊόντος μας ώς έξαγωγίμου νωπο\1 καρποϋ. 

Τά αίτια τής τοιαύτης καθυστερήσεώς μας ώς πρός τi]ν 

έξαγωγi]ν τι'ί:ιν πορτοκαλίων μας άνάγονται δχι μόνον είς 

τi]ν μη εiσέτι σύγχρονον, καi δπό τf\ς διεθνοl)ς άγορaς ά· 

παιτουμένην, διαλογi]ν καί συσκευασίαν, άλλά καi εις τi]ν 

πανσπερμίαν τι'ί:ιν παραγομένων ποικιλιών πορτοκαλiων 

μας. Καi ή μέν πρώτη περίπτωσις, όφείλομεν νά άναγνω

ρίσωμεν καi νά παραδεχθι'ί:ιμεν, δτι παρουσιάζει σημεία 

λίαν ένθαρρυντικά, διότι πολλά έπ ' αότής έπιτελο\1νται 

κατά τά τελευταία έτη, rοστε νά έλπίζωμεν δτι συντόμως θά 

δπερπηδηθίj πλήρως τό σοβαρόν το\1το έμπόδιον τής είς 

τi]ν άλλοδαπήν διαθέσεως το\1 προϊόντος μας αότο\1. Διά 

τήν καθιέρωσιν καί σταθεροποίησιν δμως τι'ί:ιν παραγομέ

νων, καί δπό των ξένων καταναλωτών ζητουμένων καi προ

τιμωμένων ποικιλιι'ί:ιν, οόδεμία ενδειξις έκ μέρους των άρ

μοδiων καί δπευθύνων πρός τοϋτο διεφάνη άκόμη, καθ' δ

σον, ώς ινωστόν, δύναται καθείς έλευθέρως καi άνευ οόδε

νός έλέγχου νά προβαίνυ εiς νέας δενδροφυτείας δενδρυλ· 

λίων πορτοκαλέας. Έπi το\1 σοβαρο\1 τούτου σημείου έ

φιστώ τi]ν προσοχi]ν τοϋ άρμοδίου 'Υπουργείου, τό όποίον 

καλείται διά μίαν ι'.ίμεσον καί ένεργόν παρέμβασιν, πρός 

μίαν κατευθυνομένην καλλιέργειαν ποικιλιών πορτοκαλίων 

έν συνδυασμφ πρός τάς άπαιτήσεις το\1 καταναλωτί'u έντο

πίου καi ξένου. 'Επίσης έλάχιστα εχομεν έπιτύχει καί ε!ς 

τήν βιομηχανικi]ν έκμετάλλευσιν πρός πλήρη άξιοποίησιν 

τών προϊόντων μας αότών. Παρ' δλον δτι, ήδη άπό του 

1889 ίδρύθη εlς Καλλιφόρνιαν τ&ν Η. Π. Α. τό πρ&τον έρ
γοστάσιον διά τi]ν βιομηχανικήν έπεξεργασίαν τι'ί:ιν έσπε

ριδοειδι'ί:ιν, ύπάρχουν δέ έν λειτουργείq. σήμερον συγχρονι

σμένα έργοστάσια έπεξεργασίας αότών εις δλας τάς παρα

γωγούς χώρας, ε!ς τi]ν 'Ελλάδα ουδέν τοιο\1τον έργοστά

σιον {δρύθη ε!σέτι διά μίαν σύγχρονον καi πλήρη βιομη

χανικi]ν έκμετάλλευσιν τι'ί:ιν έσπεριδοειδ&ν. Μικρά βιομηχα

νικi] έκδήλωσις, καί ώς πρός τi]ν παραγωγήν μόνον χυμο\1, 

παρατηρείται κατά τά μεταπολεμικά έτη, ή όποία όλονέν 

έξελίσσεται διά τf\ς Ιδρύσεως καί λειτουργίας συγχρονι

σμένων έργοστασίων έκχυμώσεως τι'ί:ιν έσπεριδοειδι'ί:ιν μας, 

καi ίδίq. τών πορτοκαλίων. Τά έργοστάσια τα\1τα παρf\γον 

κατά τό 1956 έν συνόλφ 2 600 τόννους χυμι'ί:ιν, έξ ών 

2 200 τόννοι χυμοϋ πορτοκαλίων καi περί τους 400 τόν
νους χυμοϋ λεμονίων. Λαμβανομένου ύπ' δψιν δτι ή μέση 

άπόδοσις είς χυμόν κυμαίνεται εις 35 °!ο , συνάγεται δτι ά
περροφήθησαν δπό της βιομηχανίας μας χυμών περί τούς 

7 500 τόννους, έξ ών 6 500 τόννοι πορτοκαλίων καί 1 150 
τόννοι λεμονίων κατά τό έτος αότό, ποσότητες μηδαμιναi 



4G XiIMtKA ΧΡΟΝ1ΚΑ 'όκτώβριος 19~ 

έν συγ'κρίσει πρός τά έναπομένοντα, μετά τήν έξαγωγήν, 

δι' έγχωρίαν κατανάλωσιν προοριζόμενα, πλεονάσματα έσπε

ριδοειδών μας. Έάν δμως ληφθfι ύπ' δψιν ή τεραστία κα

τανάλωσις των χυμων αότ&ν, ή δπο!α παρατηρείται κατά 

τά τελευταία ετη καί εiς τήν Χώραν μας, ύποδεικνύεται ή 

πλέον έντονωτέρα έκδήλωσις τfjς τοιαύτης, μερικής εστω, 

βιομηχανικης άξιοποιήσεως των έσπεριδοειδων μας, διά της 

Ιδρύσεως καi λειτουργίας καί πολλών ι'iλλων συγχρονισμέ

νων έργο-Jτασίων έκχυμώσεως των έσπεριδοειδ&ν καi ίδιαι

τέρως των πορτοκαλίων μας, τόσον πρός πλήρη !κανό

πο!ησιν τής έγχωρίου άπαιτήσεως, δσον, δπερ καί σπου

δαιότερον, καi πρός έξαγωγήν ε!ς τήν άλλοδαπήν, των 

τοιούτων βιομηχανικων προϊόντων μας, τfjς δποίας α! ά

παιτήσεις παρουσιάζονται διαρκ&ς καi μεγαλύτεραι πρός 

αύτά. 

Ή τοιαύτη βιομηχανική έπεξεργασlα τ&ν έσπεριδοει 

δων δηλαδή τfjς έκχυμώσεως καί μόνον αύτ&ν, δέν άποτε

λεί καί τήν πλήρη βιομηχανικήν έκμετάλλευσιν πρός δλο

κληρωτικήν άξιοποίησιν αύτ&ν. Πολλά καί ποικίλα καi 

μεγάλης άξίας ε{ναι τά λαμβανόμενα παραπροϊόντα τfjς 

τοιαύτης βιομηχανοποιήσεως των έσπεριδοειδων, τά κυριώ

τερα τ&ν δποlων εΙναι : 1) Τό έκ της έπιδερμίδος τοί) 

φλοιοί) λαμβανόμι:νον αtθέριον tλαιον. 2) Α[ έκ της καρ

πικής σαρκός λαμβανόμεναι κτηνοτροφαί. 3) Ή έκ τfjς 

κατεργασίας τli'>ν φλοιων _ πρός παραγωγfιν κτηνοτροφ&ν 

λαμβανομένη ώς ένδιάμεσον προϊόν «μελάσσα έσπεριδοει

δωv». 4) Ή έκ των φλοιων λαμβανομένη πηκτίνη, ή δποία 
περιέχεται ίδιαιτέρως είς τούς τοιούτους τών λεμονlων 

καi 5) τό έκ τli'>ν σπερμάτων αύτων παραγόμενον σπορέ· 

λαιον. Α! περιεκτικότητες καi άποδόσεις είς τά άνωτέρω 

προϊόντα εΙναι σημαντικαί. Καί διά νά άντιληφθώμεν τtΊν 

μεγάλην σπουδαιότητα αύτ&ν, κατόπιν μιiiς τοιαύτης πλή

ρους βιομηχανικης έκμεταλλεύσεως τ&ν έσπεριδοειδ&ν μας, 

άναφέρομεν ένδεικτικ&ς δτι, κατά τήν κατά τό 1956 πρα
γματοποιηθείσαν κατεργασίαν τ&ν 7 500 περίπου τόννων 

έσπεριδοειδ&ν πρός παραγωγήν χυμών, άπερρίφθησαν 4 460 
τόννοι φλοιών καί 148 τόννοι σπερμάτων. Ή έκ τfjς ά

πορρίψεως, καi μή περαιτέρω έπεξεργασίας, τli'>ν 4 460 αύ
των τόννων φλοιών καί τ&ν 148 τόννων σπερμάτων, ζημία 
τfjς Έθνικης ήμών Οίκονομίας εtναι σοβαρά καί άξιόλο

γος, καθ' δσον ένδεικτικώς σημειοuται δτι, αν τά ώς liνω 

ποσά των άπορριπτομένων αύτων συστατικών τών έσπερι

δοειδών ήτο δυνατόν νά συγκεντρωθοuν καi ύπfjρχε δυνα

τότης βιομηχανικής άξιοποιήσεώς των, θά έπετυγχάνοντο 

τά κάτωθι παραπροϊόντα : α) Αtθέριον ελαιον 476 χιλιόγρ., 
β) Κτηνοτροφαi 560 τόννοι, γ) Μελάσσα έσπεριδοειδων 

423 τόννοι, δ) Σπορέλαιον 35 τόννοι καί ε) Πλακοί)ντες 

τ&ν πυρήνων, πρός κτηνοτροφήν 75 τόννοι. Των προϊόντω\' 
τούτων ή άξία ε{ναι σημαντικωτάτη, Ciν ύπολογισθfι ή τιμή 

τοί) έλαίου, τοί) σπορελαίου, καθώς καί τ&ν λοιπ&ν παρα

προϊόντων. 

Ή λαμβανομένη κτηνοτροφή εΙναι μεγάλης θρεπτικης 

άξίας διά τά ζωα. Συγκεκριμένως ή θρεπτική αύτfjς άξία 
εΙναι κατά τά 16 °/0 μεγαλυτέρα της θρεπτικfjς άξίας όλο
κλήρου του καρποί) καi ή δποία δύναται νά συγκριθfι πρός 
έκείνην τοί) τριφυλλίου, τοί) άραβοσίτου, των τεύτλων κλπ. 

Ό άπεξηραμένος φλοιός των έσπεριδοειδ&ν, ένΦ περιέχει 
μικρόν ποσοστόν πρωτεϊνών (6 °/0 ) καί λίπος (1 °/0), παρου

σιάζει κυτταρίνην (10- 15 °!ο) καί μέγα ποσοστόν ύδαταν
θράκων (30 °!ο σακχάρου). 'Επίσης περιέχει φωσφόρον, κά
λιον καί άσβέστιον. Εtναι εύγευστος, εύπεπτος καί θεωρεί
ται ώς έκ τούτου μεγάλης θερμικfjς άποδόσεως τροφfι τών 
ζώων. 

Τό έκ τ&ν σπερμάτων τ&ν έσπεριδοειδών λαμβανόμε

νον σπορέλαιον, καi μετά τήν άνακάθαρσίν του δμοιάζει , 

ώς πρός τήν όσμήν καί τόν χρωματισμόν, τοί) έλαιολάδου 

καί εtναι έξ ίσου ύγιεινόν καί κατάλληλον πρός βρ&σιν. 

Δύναται νά χρησιμοποιηθi) τόσον ώς liριστον λιπαρόν τρό

φιμον, δσον καί είς τήν παρασκευήν άναπληρωμάτων βοι>

τύρου-φυτικών έλα!ων-δσον άκόμη καi διά τfιν παρα

σκευtΊν σαπώνων. Τέλος τό αίθέριον ελαιόν των εtναι πο

λυτιμώτατον καί εύρίσκει ποικίλην χρησιμοποίησιν. 

Τοιαύτη δμως βιομηχανία πρός πλήρη άξιοποίησιν 

τών έσπεριδοειδών δέν ύφίσταται άκόμη παρ' ήμίν καί, ώς 

άνωτέρω άναφέρομεν, ή άπόρριψις τli'>ν φλοιών καί των 

σπερμάτων, δημιουργεϊ σοβαράν ζημίαν ε!ς τtΊν ίδιωτικήν 

καi τήν καθόλου έθνικήν ήμών οtκονομίαν, δοθέντος δτι ο{ 

φλοιοί καί τά σπέρματα των έσπεριδοειδ&ν άποτελοί)ν τό 

60 °/ο τοί) δλου καρποί) των. 

Ώς έκ τούτου, άλλά καi λόγφ της παρατηρουμένης 

παρ' ήμίν μεγάλης έλλείψεως κτηνοτροφών, ένδείκνυται καi 

καθίσταται έπιτακτική καi άναγκαία ή ίδρυσις τοιούτων 

έργοστασίων, κατ' άρχάς μέν είς τήν Κρήτην καί Ήπει

ρον, άργότερον δέ καi είς τά liλλα διαμερίσματα της Χώ

ρας μας, ενθα ή καλλιέργεια καί ή παραγωγή τών έσπερι

δοειδών παρουσιάζει άλματώδη αύξησιν άπό έτους είς ετος, 

λόγφ τών μεγάλων έκτάσεων νέων έκ τούτων φυτειων, αl

τινες είσέρχονται είς καρποφορίαν καί συγκεκριμένως εiς 

τήν Πελοπόννησον, Χίον καi Μυτιλήνην, ίνα οuτω έπιτευ

χθfι ή πλήρης άξιοποίησις τών πολυτίμων αύτών άγροτι

κων προϊόντων μας καί νά παρακαμφθfι ή κρίσις καi ή 

κακοδαιμονία, ή δποία μαστίζει αύτά καί τούς ταύτας πα

ράγοντας πολυπληθείς Έλληνας άγρότας. 
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τινσ.. Ό κ. Δημητρίου ζητεί: τόν λόγον έπi των πρα

κτ\κων: 

Ό κ. Δημητρίου 

Κύριοι Συνάδελφοι, παρά τ~]ν καταβληθείσαν προ
σπάθειαν καλής διατυπώσεως τών πρακτικών ένεφιλο
χώρισαν τινά τά όποία δέν !!πρεπε νά 'ίδουν τό φώς εις 
τά πρακτικά. Μεταξύ αύτών σημειώ μόνον τά έξης: 1) 'Ο 
κ. Άποσίδης φέρεται είπιύν, πράγμα πού δέν είπε, δτι 
αύτός από δσα έγώ ανέπτυξα έπί τ'[j βάσει τοϊί άρθ~ου 
τοϊί κ. Στράτου δέν θά εΙχε γνωρίσει έκ τύχης, αλλά κα
τόπιν ίδιαιτέρας, φαίνεται, ένημερώσεως από τόν συγ
γραφέα τοϊί άρθρου. Ή έφημερίς είς τΤ]ν όποίαν έδημο
σιεύ{}η τό άρθρον, τό όποί:ον έγώ έπεκαλέσ{}ην, έκυκλο
φόρησε τήν προηγουμένην της ήμέρας τής Γ. Συνελεύ
σεως. Αύτό τό αναφέρω ώς τεκμήριον της λογικής δτι 
δέν !!πρεπε νά ιδη τό φώς ή στιχομυθία. 2) ·ο αντι
πρόεδρος της 'Ενώσεώς μας, αγαπητός συνάδελφος κ. 
Μαρανijς, φέρεται ειπών δτι δέν Ι:χω γνωρίσει είς τό Σώ
μα τάς από μακροϊί γνωστάς τοίς πάσι απόψεις μου περί 
καταβολής προσπαθειών διά τήν μείωσιν τοϊί ύπερεπαγ
γελματισμοϊί τών χημικών. Κύριοι, νομίζω δτι τοιαύτης 
φύσεως κακαί διατυπώσεις δέν επιτρέπονται νά δημοσι
εύωνται εις τό έπίσημον οργανον της 'Ενώσεώς μας. 

Ό κ. Τσιρώνης 

Θά κάμω καί εγω μίαν παρατήρησιν. Φέρομαι εtς τά 
πρακτικά ιί1ς διακόψας τόν κ. Άντιπρόεδρον τοϊί Δ. Συμ
βουλίου μέ τ~]ν δ11λωσιν δτι εμεινα ίκανοποιημένος από 
τήν συζήτησιν καί τάς δοθείσας έξηγήσεις. Αι'ιτό δμως 
δέν φαίνεται από τήν όμιλίαν τοϊί κ. 'Αντιπροέδρου. 'Η 
διακοπή μου αφορq. τήν αποχώρησιν τοϋ κ. Γεωργαλάκη 
από τfιν όργανωτικήν έπιτροπήν τοϊί Διεθνοϋς Συνεδρίου 
Βιομηχανικής Χημείας. • Αλλως τε ό κ . 'Αντιπρόεδρος δέν 
ήσχολήθη μέ τά ζητήματα τά όποια έθίγησαν, παραπέμ
ψας δλους είς τά πρακτικά τών συνεδριάσεων τοϊί Διοι-

κητικοϋ Συμβουλίου. Νομίζω δτι ή τακτική .αύτή δέν εί

ναι όρθ1] καί δέν πρέπει νά τηρηθfi. "Αν ύπάρχουν έπι
τεύγματα πρέπει νά αναφέρωνται δημοσίq.. 

Ό κ. Πρόεδρος 

Μήπως θέλει άλλος τις έκ τών συναδέλφων νά όμι
λίση έπί τών πρακτικών ; 

Ό κ. Πρόεδρος 

Έπικυροίίνται τά πρακτικά της προηγουμένης Συνε
λεύσεως μέ τάς παρατηρήσεις τάς όποίας ήκούσατε. Καί 
τώρα είσερχόμεθα είς τό θέμα της 'Ημερησίας Διατά
ξεως: Έκθεσις πεπραγμένων τοϋ Δ. Συμβουλίου καί 
συζήτησις έπ' αύτών. Ό κ. Γ. Γραμματεύς τοϊί Δ. Σ . 
εχει τόν λόγον : 

Ό κ. Ν. Καρνής 

'Α ναγι νώσκει τήν 11κθεσι ν τών πεπραγμένων. 
( Έδημοσιεύθ11 εις τό τείίχος 'Ιουλίου 1958. Τόμος 23 Β) 

Ό κ. Πρόεδρος 

Ποί:ος συνάδελφος θέλει νά όμιλ1]σΊJ έπί της λογο
δοσίας; 

Ό κ. Δημητρίου 

Ή παρεμβολή μου σκοπόν !!χει νά διευκολύνη έν τφ 
μέλλοντι τήν όμαλωτέραν διεξαγωγήν τών Γενικών Συνε
λεύσεων. Ίσως θά παρεσυρόμην νά όμιλήσω έπί θεμά
των τινών, μέ αποκαρδιώνει δμως ό αριθμός τών παρι
σταμένων. 'Επιφυλάσσομαι νά πράξω τοϋτο είς την προ
σεχή Συνέλευσιν. Πλή" δμως παρακαλώ τό Προεδρεί:ον 
της Συνελεύσεως καί τήν Συνέλευσιν νά σταθμίση τήν 
έξης πρότασίν μου: 0 Jνα μΊ] οί όμιληταί παρασύρονται 
κατά τάς όμιλίας των-νά δύνανται νά λαμβάνουν γνώ
σιν της λογοδοσίας τοϊί Δ. Σ. από αντιγράφου κατατε
θειμένου εις τά γραφεί:α της 'Ενώσεως 2 1]μέρας πρό της 
Γ . Συνελεύσεως. 

Ό κ. Πρόεδρος 

Ή λογοδοσία καταρτίζεται από τήν έργασίαν τοϊί 
Διοικητικοϋ Συμβουλίου , ή όποία είναι έγγεγραμμένη είς 
τά πρακτικά τών συνεδριάσεων τοϊί Διοικητικοϋ Συμβου
λίου. "Οσοι θέλουν νά ασχοληθοϋν μέ τά Ι!ργα τοίί Διοι
κητικοϋ Συμβουλίου , έκ τών προτέρων μποροϋν νά λαμ

βάνουν γνώσιν τών πρακτικών. ΊΙ κατάθεσις της λογο
δοσίας προηγουμένως δέν ξεύρω κατά τί θά έξυπηρετή

ση. Έaν θέλη τό Διοικητικόν Συμβούλιον νά πρωτο
τυπήση ... 

(Διεξάγεται μικρά συζήτησις). 

Άκολού-ιtως δίδεται ό λόγος είς τόν κ . Άποσίδην 
έπί της λογοδοσίας. 

Ό κ. Άποσίδης 

Κύριοι συνάδελφοι. 'Από περιέργειαν, τάς τελευταίας 
ήμέρας ανέγνωσα τουλάχιστον 20 από τά πρακτικά τών 
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Γενικϊόν Συνελεύσεων καί παρετήρησα σε ολας, οτι ο'ί ό 

μιληταί απεραντολογοϋμε κcιί κά{}ε aλλο από σαφείς καί 

έποικοδομητικοί είμαστε στίς προτάσεις πού κάνουμε στάς 

Γενικάς Συνελεύσεις. 'Εκφράζω τήν εlιχήν fι παροϋσα 

Γενικi1 Συνέλευσις νά μή όμοιάση τάς προηγουμένας ιίις 

πρός τό -&έμά αlιτό. 

Εtσερχόμενος ακολού&ως είς τό -&έμα τών συλλογι

κών συμβάσεων λέγει οτι τό Διοικητικόν Συμβούλιον ζη

τεί τήν γνώμην μας έπί τοϋ ζητήματος αύτοϋ, ήτοι μέχρι 

ποίου σημείου εlναι διατε-&ειμένη 11 τάξις των χημικών 

νά αντιδράση καί νά έργασ-&i'j συντονισμένα είς τήν αλ

λαγήν μιάς αφορήτου διά τούς χημικούς καταστάσεως. 

'Λναγινώσκει έΚ τών πρακτικών της προηγουμένης 

Συνελεύσεως τήν γνώμην τών συναδέλφων κ.κ. Τσιρώνη , 

Προβατά, Δημητρίου , Γεωργαλάκη , Καλλιέρου έπί τοϋ 

-&έματος τών συλλογικri'ιν συμβάσεων. Παρατηρεί έπίσης, 

οτι οΊ περισσότεροι τών όμιλητών πού λένε τή γνιομη 

τους εδώ , δέν ένδιαφέρονται aμεσα γιά τίς συλλογικές 

συμβάσεις , γιατί εlναι 1\ κα{)-ηγηταί, η έλεύ{}εροι έπαγ

γελματίαι 1\ δημόσιοι ύπάλληλοι. Τό Διοικηιικόν Συμ

βούλιον δμως μποροϋσε νά βγάλη μιά απόφασι τήν ό

ποία νά μάς φέρη νά τή δεχτοϋμε η νά τή συζητήσουμε. 

Ναί, αλλά τό Διοικητικόy Συμβούλιον, λέγει ό κ. Άπο

σίδης, Εχει έμπρός του μίαν νέαν πραγματικότητα τήν έπί 

τετράμηνον παράτασιν της συλλογικης συμβάσεως δι' ύ

πουργικης αποφάσεως καί έκείνο το όποίον φοβούμε{}α 

νά μή χάσουμε χρόνο , τον χάνουμε ήδη καί ουδεμίαν 

αντίδρασιν κάνουμε ήμείς κυρίως οΊ χημικοί καί οχι τόσο 

τό Διοικητικόν Συμβούλιον. 

Ή γνώμη μου, λέγει ό κ. Άποσίδης, εlναι ή αlιτή 

πού Ύjτο καί τήν περασμένη φορά. "Ας μή απεραντολο

γοϋμε καί ακροβατοϋμε. "Ας ίδοϋμε τί εκαμαν εtς ανα

λόγους περιστάσεις οΊ μηχανικοί, έφοριακοί, γιατροί , τε

χνίται Ο. Τ.Ε. η ύπάλληλοι, διπλωματούχοι 11λεκτρολό 

γοι, δικηγόροι καί πλείστοι aλλοι κλάδοι. Βέβαια συνδι

καλιστικώς εύρισκόμε~'tα είς τό Α', έγώ λέγω οτι είμε

-&α είς το πλήν Α'. Τοϋτο οχι γιατί φταίει το Διοικητι

κόν Συμβούλιον αλλά ήμείς ο'ί χημικοί καί τά κλαδικά 

μας Σωματεία τά όποία παντοϋ καί πάντοτε λάμπουν διά 

της aπουσίας των. Ώς πρός τά dλλα ~'tέματα, τά ζητΊι· 

ματα της στέγης , τάς παραστάσεις πού εκαμε, τά πρα

κτικά τοϋ Β.Π.Σ. πού έντός όλίγου -&ά δο&οϋν είς τήν 

δημοσιότητα καί γιά τίς aλλες ένέργειές του το Διοικη

τικόν Συμβούλιον έκινή&η αρκετά. 'Υποβάλλει ακολού~'tως 

τήν πρότασιν •Νά έξουσιοδοτη{}fί τό Διοικητικόν Συμβού

λιον νά λάβη σειράν μέτρων, νά όργανώση σειράν αγώ 

νων κλαδικών απεργιiί1ν καί τελικώς γενικήν απεργίαν • . 

Ό κ. 'Αλέξ. Παπαδημητρίου 

'Η λογοδοσία τοϋ Δ.Σ. καί λόγοι έποχιακοί δέν έπι

τρέπουν μακράν απασχόλησιν της σημερινης εlιαρί{}μου 

συγκεντρώσεώς μας. Δέν συμφωνώ μέ τόν προλαλήσαντα 

συνάδελφον' aμφισβητήσαντα κατά ενα τρόπον τήν άρμο
διότητα τών ομιλητών της προηγουμένης Γ. Σ. έπί της 

συλλογικης συμβάσεως, καί -&ά ασχολη-&ώ μέ τό ζήτημα 

αlιτό, μολονότι 11χω τήν tδιότητα τοϋ Δημοσίου ύπαλλή

λου, διότι από ο'ίασδήποτε {}έσεως καί αν προσφέρη τις 

τάς ύπηρεσίας του, κοινή είναι ή μοίρα τών χημικών, 

κοινά τά συμφέροντά των. 

Εtσερχόμενος ακολού-&ως, ό κ. Παπαδημητρίου, εtς 

η)ν έξέτασιν τοϋ ζητήματος τών Σ. Σ. λέγει οτι τοϋτο 

είναι {}έμα. εlιρυτέρας Κυβερνητικης πολιτικης, ijτις έ

φαρμόζει η'ιν γενικiιν αρχήν • παρε~ θέτω απ' έμοϋ τό 

ποτήριον τοϋτο » . Οϋτω , ανέβαλε έπί 4μηνον τήν λύσιν 

τοϋ ζητήματος. Ή όρ{}ή τοπο~'tέτησις τοϋ ζητ11ματος {}ά 

1jτο νά fλ{}11 ή Ε.Χ. είς συνεννόησιν μέ τόν εlιρύτερο'' 

κύκλον τών έργαζομένων rοστε νά καμφ{}fί. ή Κυβερνητικ1'ι 
πολιτική της κα~'tηλώσεως τών μισ{}ών καί αφοϋ τοϋτο 

έπιτευχ~'tη, τότε πλέον Ερχεται ό ρόλος της Ε.Ε.Χ. διά 

νά έπιτύχ11 τούς εύνοϊκωτέρους ορους της Συλλογικης Συμ

βάσεως κατόπιν συζηη'ισεως καί συνεννοήσεως μετά τών 

έργοδοτών. 

Ή παροϋσα Γενική .Συνέλευσις , λέγει ό κ. Παπαδη

μητρίου, κrι.ί διά ψηφίσματός ·της δεν πρέπει νά παρα
λείψη νό έκφράση η'ιν πικρίαν της διά τήν συμπεριφο

ράν τών Βιομηχάνων, αρνη{}έντων κατά τρόπον αχαρα

κτήριστον νά ί1λ{}ουν είς συνάντησιν μέ έκπροσώπους 
τών έργαζομένων χημικών. Είναι ή νοοτροπία τών χ{}ε

σινών βιοτεχνών, κινουμένων ύπό τήν σκιάν τών απαγο

ρευτικών δασμών. 

'Ακολού&ως έκφράζει τήν {}λίψιν του διά τήν απάν

τησιν τοϋ κ . ύπουργοϋ της 'Εργασίας εtς έκπροσώπους 

της Ε.Ε.Χ., διαμαρτυρομένων διά τήν παράτασιν της κα

ταγγελ-&είσης Συλλογικης Συμβάσεως. 
'Ως πρός τό {}έμα τών χημικών Δ. ύπαλλήλων, έλπί

ζει οτι το Δ.Σ. δέν {}·ά έπαναπαυ~'tfί είς τάς διαβεβαιώσεις 
περί τακτοποιήσεως τών από μακροτάτου χρόνου έπί ήμε
ρομισ{}ίφ έργαζομένων χημικών, αλλά {}ά παρακολου{}ήσu 
το ζήτημα έκ τοϋ σύνεγγυς . 'Επί τοϋ ζητήματος της δια

κριτικης μεταχειρίσεως τών έκ τοϋ Πολυτεχνείου συναδέλ
φων {}έλει νά έλπίζη οτι τό Δ. Σ. {}ά συνεχίση τάς έντό
νους προσπα{}είας του καί {}ά ΕΧΌ πάσαν ύποστήριξιν έκ 
μέρους έκείνων ο'ίτινες δύνανται νά φανοϋν χρήσιμοι εtς 

τάς προσπα{}είας του. 

'Εξετάζων ακολού&ως; τον νόμον περί τεχνικοϋ έπι
δόματος λέγει οτι ο-Οτος {}έτει δύο έπιταγάς - τήν aπα
σχόλησιν μέ εργα ανασυγκροτήσεως καί τό πτυχίον. Ή 
απασχόλησις περιορίζει πολύ τον κύκλον τών δικαιουμέ
νων καί εlναι μία διάκρισις μή έρχομένη είς σύγκρουσιν 
μέ τήν ήί}ικήν τάξιν έν ώ ή aλλη είναι έντελώς απαρά
δεκτος . Αί κατηγορίαι τών δημοσίων ύπαλλήλων ρυ{}μί
ζονται από τόν Νόμον 3811 περί καταστάσεως Δημοσίων 
'Υπαλλήλων. Οlιδαμοϋ αναφέρεται κατηγορία χημικών 
προερχομένη έκ τοϋ Πολυτεχνείου, ώς διαλαμβάνει ή από
φασις τοϋ Σ. Ε. uΟσον 6μως περιωρισμένον αρνητικώς καί 
άν φαίνεται τό {}έμα είναι κυριώτατον. Εlναι αρχ1'ι όδύ
νων, έκ της κακης κινήσεως μερίδος συναδέλφων έπωφε
λουμένων της διακρίσεως καί κινουμένων πρός ύπεράσπι
σιν tδίων διακεκριμένων συμφερόντων. Τούτους καλεί εις 
τήν γραμμήν τοϋ καθήκοντος εναντι τοϋ συνόλου τοϋ 
κλάδου καί τούς έρωτά Εάν ενσυνειδήτως πιστεύουν δτι 
αί προσφερόμεναι ύπηρεσίαι των δικαιολογοϋν διακριτι
κήν μεtαχείρισιν . Εtς εν δημοσίευμα διεφάνη ή dποψίς 
των οτι οί χημικοί τών Πανεπιστημίων {}ά. περιορισ{}οiίΥ 
είς τά έργαστήρια, οΊ δέ χημικοί - μηχανικοί εις τήν βιο
μηχανίαν . Μία {}εώρησις τοϋ όρίζοντος έν τi'j βιομηχανί~ 
{}ά ί'jρκει νά τούς πείστι οτι οχι τά τυπικά προσόντα αλλ ' 
ή ατομική μετασχολική έπίδοσις εtναι έκείνη 1ϊτις δίδει 
τό μέτρον της aξίας έκάστου. Έν προκειμένφ δέ καt 
κατά περίεργον καί κακίστην συγκυρίαν έκείνοι ο'ίτινε:; 



Τ6μος 23 Β hPAKTiKA ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΕΩΣ ΤΗΣ Ε.Ε.Χ. 

εuηργετ1ι-&ησαν από τήν διακριτικήν μεταχε ίρισιν - ε ί ς τά 

έργαστήρια προσφέρουν τά έπηυξημένα των προσόντα. 

Καταλ1ιγων ~δ κ . Παπαδημητρίου , λέγε ι δτι μία συ 
ζ{ιτησις μετά τών αγαπητών συναδέλφων , τήν όπο ίαν {}ι'~ 

κάμυ 11 "Ενωσιc, ίος ά.ρμοδία, {}ά πείση τούς ίδίους συνα

δέλφους δτι είναι οι!τοπία νά πιστεύουν δτι είναι δυνα

τόν ίίνα μέρος τοϋ Έ{}νους, Κράτους, ένός κλάδου , νά 

ει!ημερij δταν ή όλότης εύρίσκεται έν απαθλιό1σε ι. 

Ό κ. Γ. Δ. Ζέππος 

'Αναφέρεται διεξοδικώς είς τό γεγονός της χορηγη

{}είσης τετραμήνου παρατάσεως της ίσχύος της Συλλογ ι

κης Συμβάσεως καί λέγει δτι αu τη έχορηγήίJη τij αίτήσει 

τών Βιομηχάνων , περί έξαμήνου παρατάσεως, πρός τό 

ύπουργείον Συντονισμοϋ, δπερ υίο&ετησαν αμέσως τό α'ί

τημα τών Βιομηχάνων , συνέστησε δι' έγγράφου του πρός 

τό ύπουργείον 'Εργασίας , τήν αποδοχ11ν του ίος σκόπι

μον. 'Εν συνεχείq., προσ{}έτει, δτι τό {}έμα ήτο γνωστόν 

είς τήν Ε.Ε.Χ. καί Σ.Χ.R. πρό δεκσ.πεν{}ημέρου περί

που, άποδίδει δέ ειJ{}ύνας είς τά Διοικητικά Συμβούλια 

Ε.Ε.Χ. καί Σ.Χ.Β . διότι δέν κατεβλή{}ησαν αί ένδεδει

γμέναι προσπά{}ειαι πρός ένημέρωσιν τοϋ κ . Ύ πουργοϋ 

'Εργασίας καί αποτροπήν της λήψεως της αποφάσεως η 

τουλάχιστον περιορισμόν της παρατάσεως είς δίμηνον η 

τρίμηνον τουλάχιστον. 

Ό κ. Ν. Καρνής 

Διασαφηνίζει δτι τό -&έμα έγένετο γνωστόν τό Σάβ

βατον καί τήν Δευτέραν έγένετο ή παρουσίασις είς τόν 

κ. 'Υπουργόν . 

Ό κ. Γ. Δ. Ζέππος 

Λέγει δτι τήν προτεραίαν της λήψεως της 6.ποφάσε

ως , έγένοντο προσπάθ·ειαι έπαφης μέ τόν κ. 'Υπουργόν , 

δυστυχώς δμως Cίνευ αποτελέσματος λόγφ σοβαρiiς απα

σχολήσεως τοϋ κ. Ύπουργοϋ, τούτου δε ίίνεκα δ κ . Πρό

εδρος της Ε.Ε.Χ. απεχώρησε, καί δικαίως , μέ τ~)ν πρό-&ε

σιν νά Ελ{}υ είς έπαφήν 6.πό τηλεφώνου , λόγφ τοϋ κιν

δύνου δν διέτρεχε τό ζήτημα, πλήν δμως καί τοϋτο δέν 

έπετεύχ&η καί οϋτω ή απόφασις έλήφ&η έρήμην τών α

πόψεων ΚΕ.Χ . καί Σ.Χ.Β. Συνεχίζων προσ{}έτει δτι τά 

έπιχειρήματα της Ε.Ε.Χ. καί Σ.Χ . Β. ήσαν σοβαρά ώς : 

1) Αί έπί ίiτος • φιλικαί :ο , ώ ; λέγονται, διαπραγματεύ

σεις άνευ αποτελέσματος , λfιγφ της παρελκυστικης τακτι· 

κης τών βιομηχάνων , ο 'ίτινες κατόπιν τούτων δ έν είχον 

δικαίωμα νά ζητήσωσι καL aλλην παράτασιν. 

2) Τό δτι οί χημικοί βιομηχανίας, τεχνικοί καί ού

τοι, λαμβάνουσιν &ποδοχάς 2500 - 4500 δρχ. μηνιαίως, 

κα&' f\ν στιγμήν άπό πολλοϋ έκρί-&η καί χορηγείται τό 

ποσόν τοϋτο ώς έπίδομα πάγιον είς τούς τεχνικούς δη

μοσίους ύπαλλήλους, έπί πλέον τών οίκείων αποδοχών 

των έκ βα&μοϋ καί {}έσεως. Συνεχίζων διευκρινίζει δτι 

δέν Ισχυρίζεται δτι καl οί τεχνικοί τοϋ Κράτους &μειβό

μενοι καί οϋτως ίκανοποιοϋνται, πλήν δμως τοϋτο {}ά 

ήτο σοβαρώτατον έπιχείρημα ύπέρ τών απnψεων τών χη

μικών βιομηχανίας. 

3) Τό δτι ή πολυετής ύπηρεσία τών χημικών βιομη
χανίας δέν <iμείβεται καί &φέ-&η ή ρύ{}μισις τοϋ {}έματος 

είς τ1]ν καλ1)ν -&έλησιν τών βιομηχάνων, οϊτινες κατά 

95 °!ο δ έν αμείβουσι τούς συναδέλφους , Τjτο ενα σ.οβμ.ρώ
τατον έπίσης έπιχείρημα , εάν ληφ{}fi ύπ ' οψιν δτι είς 

·δλας σχεδόν τάς τάξεις τών έργαζομένων , ιος τών Δημο
σίων Ύ παλλ ήλων , Τραπεζι τικώ·ι , Νοσοκομείων, Φαρμακο
ποιών, ΑΣΟ, Πρακτικών μηχανικών , Θερμαστών ξηράς 

καί δεκάδων ri.λλων τάξεων χορηγείται έπίδομα πολυε
τίας από 5 °/0 ίί ως 25 °/6 καί έν τισιν ίίως ;{αί 30 °!ο· Εί
ναι απαράδεκτον μόνον ή τάξις χημικών βιομηχανίας νά 
στερείται τοϋ έπιδόματος πολυετίας , οι! μόνον 6.λλά καί 
νά καταδικάζεται έπί τετράμηνον είσέτ ι είς τήν στέρησιν 
τούτου, καί είς τήν δι' έκατόν δρχ. περίπου κατά μέσον 
δρον ήμερησίrι.ν αμοιβήν. 

Περαιτέρω προσθέτει δτι ή παράταξις τών έπιχειρη

μάτων τούτων καί aλλων έτι, έάν έγίνετο δυνατόν νά 
τεθij ύπ' οψιν τοϋ ύπουργείου 'Εργασίας 6.σφαλώς, ώς 
πιστεύει , {}ά ώδ11γει είς 6.πόρριψιν τοϋ αίτήματος τών 
Βιομηχάνων , η {}ά έλαμβάνετο ει!μενεστέρα απόφασις . 

ΈφιστQ. τήν προσοχήν της ΕΕΧ καί τοϋ ΣΧΒ έπί 

τοϋ κινδύνου δτι είναι δυνατόν νά έπιδιωχ{}ij καί νά έ

πιτευχθ!j καί aλλη παράτασις, καί συνιστQ. νά διαμαρτυ

ρη&ώσιν έντόνως διά τήν χορογηθείσαν fίδη καί προτεί

νει δπως ή ΕΕΧ καί ό ΣΧΒ ένισχυθώσιν είς τό έργον 
των δι' ένός έντόνου ψηφίσματος της Γενικης Συνελεύ
σεως έπιδιδομένου είς τούς ά.ρμοδίους κα\ δημοσιευομέ
νου διά τοϋ τύπου. 

'Εν συνεχείq., ύποδεικνύει τήν συνεργασίαν μέ τούς 

liλλους κλάδους έπιστημόνων , ίατρών, φαρμακοποιών , 

έκπαιδευτικών κλπ. δπως από κοινοϋ έπιδιώξωσι παρά 

τij Κυβερνήσει τήν δικαίαν ρύθμισιν τών αποδοχό;ιν τών 
έπιστημόνων έν γένει, 

Ώς πρός τήν ίiκθεσιν πεπραγμένων τοϋ Διοικητικοϋ 

Συμβουλίου , λέγει δτι δέν ήτο ο'ία ανεμένετο καί δέν τόν 

ίκανοποίησε, διότι αϋτη ασχολείται : 

1) Κατά τά τριάμιση ογδοα μέ σκέψεις, κρίσεις, φι
λολογίαν καί παραινέσεις ώσεL πρός Νικόδημον. 

2) Κατά τά ύπόλοιπα μέ τά τοϋ Πανελληνίου Χημι

κοϋ Συνεδρίου , γνωστά έκ προηγουμένης Γενικης Συνε

λε·ύσεως, καί τών έπιτευχ&ει<'ών έπιστημονικών διαλέ

ξεων, χωρίς μέ τοϋτο νά παραγνωρίζ11 καί τήν σημασίαν 

τοϋ πρώτου ώς πρός τήν προβολ1)ν τοϋ κλάδου, αλλά 

καL τοϋ δευτέρου ώς πρός τήν ένημέρωσιν τών συναδέλ

φων είς έπιστημονικά θέματα . 

Τελευτών λέγε ι δτι ή Ε.Ε.Χ., κακώς προέκρινε τήν 

όδόν τη; διά • φιλικών έπαφών » ανανεώσεως της Συλλο

.y ικης Συμβάσεως . 'Η πικρά πείρα τοϋ παρελ{}όντ~ς έκ 
της παρελκυστικης τακτικης τών Βιομηχάνων, έπρεπε νά 

όδηγήση είς τήν aμεσον καταγγελίαν της συμβάσεως από 

ίiτους καί πλέον. Έν τii περιπτόJσει δέ ταύτυ , -&ά εΙχον 

έξrι.ντλη{}ij τά περι{}ώρια τών χρονικό1ν παρατάσεων τών 

όποίων ήδύναντο νά έπωφελη{}ώσιν οί Βιομ11χανοι, καί 

σήμερον δέν -&ά εύρισκώμε&α πρό τετραμήνου παρατάσε

ως καί πρό νέας πιθανώτατα , τήν όποίαν πρέπει νά 6.
ποτρέψη ή Ε.Ε.Χ. καL ό Σ.Χ.Β. , κα{}' δ. 6.νωτέρω εlπε. 

'Εκφράζει δέ τήν γνώμην, δτι ή Ε.Ε.Χ. έν τ!j έπιδιώξει 

της οίκονομικης άντιμετωπίσεως τών άναγκών τοϋ Πα

νελληνίου Χημικοϋ Συνεδρίου δέν ·&ά ίiπρεπε νά δώσυ, 

ώς γέρας ,_ τ1]ν αναβολήν της ανανεώσεως της Συλλογικης 

Συμβάσεως, ητις Πρός τά aλλα , αποτελεί καί αϋτη βασι
κώτατον διά τήν τάξιν ζήτημα. 



Χ.Η::ΜiκΑ 

Ό κ. Ι. Βουρλάκος 

Άγαπητοt συνάδελφοι, άπό τή λογοδοσία τοϋ Δ. Σ• 

δέν συμμερίζομαι τήν αίσιοδοξίαν του ώς πρός τούς άνοι

γομένους εύρείς όρίζοντας διά τούς χημικούς. "Αν δέν 

κάτω λάθος ό κ. Γ. Γραμματεύς είς τήν άρχην της λογο

δοσίας άφησε νά διαφσ.ν'fi δτι πολλαt νέαι πηγαl. άπα

σχολήσεως τών χημικών παρουσιάσ&ησαν τόν τελευταίον 

καιρόν καί πολλαt τοιrιϋται πρόκειται νά έμφανισ{}οϋν είς 

τό μέλλον . Δέν συμφωνώ μέ την γνώμην ταύτην. Ή κω

λυσιεργία τών Βιομηχάνων διά την Συλλογικην Σύμβασιν, 

οί μικροί μισθοί κσ.ί αί άθριSαι αίτήσεις προσλήψεως χη

μικών είς τήν βιομηχανίαν, κά{}ε άλλο παρά αίσιοδοξίαν 

έμφανίζουν. 'Ακολούθως ό κ. Βουρλάκος όμιλεί διά τί1ν 
πρότασιν την όποίαν έκαμε είς την προηγουμένην Συνέ
λευσιν περί καταρτισμοϋ Έπι τροπής, ,Ί όποία νά μελετή

ση τό ζήτημα τοϋ ύπερεπαγγελματισμοϋ. 'Εκφράζει την 

λύπην του διότι δέν έσχηματίσθη ή Έπιτροπη αϋτη, της 

όποίας τό Εργον θά Τjτο χρησιμώτατον διά τόν κλάδον 

καί τήν Διοίκησιν της 'Ενώσεως. Καί μόνον τά στατι

στικά . στοιχεία τά όποία θά συνέλεγε, {}ά μiiς κατετόπι 
ζον έπί πολλών {}εμάτων. Συζητοϋμεν περί άνέργων χω

ρίς νά ξεύρουμε ποϋ βρισκόμε{}α είς τό ζήτημα αύτό. 

'Επαναλαμβάνει ό κ. Βουρλάκος την πρότασίν του καί 

είς την παροϋσαν Γενικην Συνέλευσιν. 
Διά τό ζήτημα της στέγης τών χημικών νομίζει δτ ι 

μία Έπιτροπη {}ά άπέδιδε καλύτερον. Εlναι σφάλμα ή 

συγκρότησις τριών 'Επιτροπών. Ζητεί άκολούθως πληρο

φορίας τινάc; : ίiν έγινε άρχιτεκτονικόν σχέδιον, αν έγινε 

μελέτη δαπάνης τοϋ έργου. "Αν τοϋτο θά όλοκληρωθ'fi η 

προβλέπεται σταδιακη κατασκευή. Φuβείται δτι τά ποσά 

τά όποία προβλέπει τό Δ . Σ. έκ τοϋ έράνου δέν {}ά πρα

γματοποιηθοϋν καί χρειάζεται προσοχή. 

Όμιλεί άκολούθως διά τήν συλλογικην σύμβασιν καί 

έλπίζει δτι τό Δ. Σ. {}ά καταβάλη πάσαν προσπάθειαν 

ωστε νά έπιτύχη κάτι καλόν διά τόν κλάδον. 

Ό κ. Πάλλης; 

'Εκφράζει την χαράν του διότι παρευρίσκεται διά 

πρώτην φοράν είς Γενικην Συνέλευσιν, διότι έργάζεται 

μακράν τοϋ Κέντρου είς την ίδιαιτέραν του πατρίδα 

Μυτ1λήνην, δπου διατηρεί ίδιωτικόν Χημείον, τό όποίον 

δμως συναντq. άνταγωνιστην αύτό τοϋτο τό Κράτος. Δυ

στυχώς λέγει έπιτρέπονται άναλύσεις είς τά Χημεία τοϋ 

Κράτους ε!ς τά όποίσ. καί κατευ&ύνεται ή προτίμησις τού 

κοινού. Πώς &ά σταθ'fi λοιπόν μιά ίδιωτικη έπιχείρησις χη

μικού ; Εlναι αύτό σωστό ; Έφ' δσον ύπάρχει ίδιωτικόν 
χημείον διατί δέχεται τό παράρτημα νά κάμη άναλύσεις 

τη στιγμη πού liχει τόση έργασία, ά'~στε νά στέλντι καί 

είς τό Κέντρον δείγματα δι' άναλύσεις ; Πάντως ύπάρχει 
έργασία γ1ά δύο η τρία ίδιωτικά χημεία στή Μυτιλήνη. 

Τό ίδιο &ά συμβαίντι καί σέ άλλες έπαρχιακές πόλει;. 

Συνιστq. έπίσης νά μελετη'Ιtii τό θέμα της ίδρύσεως δη

μοτικών χημείων δπως σέ δλη τήν Εύρώπη . Δέν εlναι 

δουλειά τού Κρατ. Χημείου αί άγορανομικαί έξετάσεις. 

'Ο κ. Παπαδημητρίου 

Κύριε Πρόεδρε, τό θέμα πού Εθιξε ό κ. συνάδελφος, 

εlναι σοβαρrότατον καί εχει έρείσματα άκλόνητα. Νομίζω 

πώς ή Γεν. Συνέλευσις πρέπει νά άνα1'1έστι είς τό Δ. Σ. 
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νά μελετήσ11 τό {}έμα καί νά ένεργ11συ δ, τι ένδείκνυτα1 

έπί τού προκειμένου. 

Ό κ. Δημητρίου 

Παραβαίνων τήν τακτικήν μου νά όμιλώ έκ τοϋ προ

χείρου, έκράτησα μερικάς σημειώσεις έκ της λογοδοσίας 

τού Δ.Σ. ώς καί τών έν συνεχείq. όμιλιών. Οϋτω σημειώ 

τήν &.ντινομίαν μεταξύ τοϋ περιεχομένου τών δύο τελευ
ταίων έκθέσεων πεπραγμένων τού Δ.Σ. Στην προηγουμέ
νη λογοδοσία ύποστηρίζεται δτι ή άνεργία είναι μικρομέρα 
&.πό δτι Τjτο πρό εξ μηνών καί σήμερον, ήκούσατε δτι 11 
κατάστασις τού κλάδου μας στό σημείο αύτό εlναι χει

ρίστη. 

'Επί τοu 1'tέματος τών συλλογικών συμβάσεων , δπως 
είπαμε κατ' έπανάληψιν κσ.ί ίδιαιτέρως είς η)ν προη
γουμένην Γενικήν Συνέλευσιν, φαίνεται πώς έχάσαμε τό 
τραίνο και δέν έχομεν βρη τόν τρόπο νά έπιβιβασθώμεν 
τού προσεχούς, τfι βοηθείq. τών ένεργειών τού Δ . Σ. 

'Ως πρός τήν διαφοροποίησιν της άμοιβής τών χημι

κο>ν δημοσίων ύπαλλήλων καί τήν ύφην τού πτυχίου τών 
χημικών, θέματος άδικαιολογήτως δημιουργηθέντος , έπι
φυλάσσομαι νά όμιλήσφ είς τήν προσεχή Συνέλευσιν. 
"Εν μόνον τονίζω· αί γνώμαι, αί φέρουσαι τήν ύπογρα
φήν μελών τού Διοικητικοϋ Συμβουλίου, είς καίρια {}έ
ματα ώς τά άνωτέρω, δέν εlναι έπιτρεπτόν νά διατυπώ
νονται δταν δέν έχουσι ύποστη τόν δέοντα ελεγχον, ωστε 
νά εlναι άπρόσβλητοι. 

'Επί τής προτάσεως τού κ. Βουρλάκου ό κ. Δημη
τρίου λέγει δτι μετά φορτικότητος ύπεστ11ριξε την άπο
ψιν τής γενικωτέρας έρεύνης τού θέματος τού ύπερεπαγ
γελματισμοϋ άλλ' δτι τόσον τό παρόν δσον καί τό προη
γούμενον Διοικητικόν Συμβούλιον δέν ή{}έλησαν νά άντι
μετωπίσουν τήν κατάστασιν. Συμφωνεί μέ τήν πρότασιν 
τού κ. Βουρλάκου άλλ' ούδέν άναμένει έκ τού παρόντος 
Διοικητικού Συμβουλίου , τό οποίον δέν εlναι δυνατόν νά 
έμφυσήση πνοην είς εύόδωσιν έργασιών τοιαύτης μορφής. 

•Ο κ. Μαρκόπουλος 

Κύριοι συνάδελφοι. 'Ο έρχομός μας είς τήν αΗtουσαν 
αύτήν εχει ώς σκοπόν, την έπ'σ.~ήν μας ~ατ'. άρ~1)ν μέ 
τό Διοικητικόν Συμβούλιον και εν συνεχειq. την εποικο

δομητικ1']ν καί οχι έμπαθη , κριτι~ην εί~ τ~ς 'πράξει~ το~ 
καί τήν ύπόδειξιν τρόπου ενεργειας δισ το μελλον. Α;τι 
γι· αύτό άκούσαμε καί πά~ιν δυστ,υχώς τ~ν ,κ. Δ'ημητριου 
νά μiiς καταπονίi μέ μακρες προτασεις με την μονην δια-

φοράν ... 

Ό κ. Δημητρίου 

Δέν σάς έπιτρέπω έπειδi] άναφέρετε τό ονομά μου νά 
λέτε έμπαθf~. "Αν τό λέγατε χωρίς νά άναφέρετε τό ονο
μά μου τότε θά διέφερε τό πράγμα. 

Ό κ. Μαρκόπουλος 

:h:i:πατ ε σείς δτι τό Συμβούλιον ύ.νοηταίνει, έπομένως 
έπιτρέπετε τώρα σέ άλλον νά πϋ κάτι άνάλογον. 

Ό κ. Δημητρίου 

Θά μού έπι τρέψετε νά σάς πω οτι ~χωρισα :ήν πρό~ 
τασίν μου. Σείς άναφέρεσ'Ιtε είς τό δευτερον μερος και 
οχι εtς τό πρώτον είς τό όποίον άναφέρεται ή λέξις 
έμπαθη. 
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'Ο κ. Μαρκόπουλος 

Βέβαια εδώ δέν πρόκειται νά άσχοληftψ μέ τό πο
λύπλοκον γλωσσικόν μας πρόβλημα . Νομίζω δμως δτι εί
ναι ζήτημα σεβασμοϋ πρός τό άκροατήριον νά προσφέρης 
κα-ttαρά τά νοήματά σου μέ όποιαδήποτε γλώσσα. 'Εκτός 
εάν ό κ. Δημητρίου επιitυμεί μέ ενα χειρισμόν είς τήν 
άρχαίζουσαν νά εντυπωσιάση τούς χημικούς fι Εάν επι-ttυ
μfl νά μάς ύπεν{}υμίζυ δτι αί tδέr. ς του συμβαδίζουν μέ 
τήν γλώσσαν . (Θόρυβος). Μάλιστα επί της λογοδοσίας. 

"Ας ελ&ωμεν τώρα, λέγει ό κ. Μαρκόπουλος, είς τάς 
πράξεις του Διοικητικου Συμβουλίου. Μιά άντικειμενική 
κριτική, μία σκιαγράφησις της πραγματικότητος itά συνέ
βαλε είς τήν πρόοδον τών -ttεμάτων. Διευκρινίζει δτι ο'ία
δήποτε κριτική άφορq. καί τά 9 μέλη του Διοικητικοίί 

Συμβουλίου καί δτι προκειμένου νά κρίνη τις τό Συμ
βούλων ϋστερα άπό σιωπήν δύο Συνελεύσεων itά πρέπει 
νά ξεκα-ttαρίση τί άνέμενε άπ' αυτό. 'Ομιλεί άκολού-ttως 
ό κ. Μαρκόπουλος διά η'ιν προέλευσιν τοίί Συμβουλίου. 
Είναι λέγει ό καρπός της πνευματικής καί επαγγελματι
κής άνησυχίας τών νέων χημικών διά τήν κατάκτησι τών 
ουσιωδών δικαιωμάτων τοίί άν-ttρώπου καi τοίί χημικου. 

'Η άναγεννητική κίνησις τών νέων χημικών επεσε εtς τό 
προηγούμενον Συμβούλιον, τό όποίον Ο.ν δέν έπέτυχε τό 
μάξιμουμ επέτυχε 'ίσως τό μίνιμουμ' τό όποίον ήταν ενα 
ώραίο καί ύψηλό Cίλμα άπό τό τέλμα τοίί παρελθόντος, 
ήταν ενα φωτεινό σημείο γύρω στο όποίο τό Συμβούλιον 
συνεκέντρωσε δλα τά θέματα, εφώτισε τάς άπορίας γιι'ι. 
τό καftένα, έftεσε λίγα 'ίσως επαγγελματικά καί επιστη
μονικά οφέλη, ηίίξησε δμως τάς i\λπίδας, τάς όποίας ά
κριβώς περιμέναμε , λέγει, νά πραγματιόσο τό παρόν 
Συμβούλιον. Καί μόνον εtς αυτό τό σημείον είναι πού 
μάς άπεγοήτευσε κάπως το Συμβούλιόν μας. Γιά τά άλλα 
{}έματα , κύριοι, τά επαγγελματικά, τά τρέχοντα itέματα , 
κανέν Συμβούλιο οίασδΎ1ποτε ύφης, προελεύσεως , συνθέ
σεως δέν {}ά μποροίίσε νά επιτύχη κάτι καλλίτερον. Τά 
δύο ζητήματα , της συλλογικής συμβάσεως καί τοίί τεχνι

κοίί επιδόματος {}ά εμεναν καί πάλιν άλυτα λόγφ τών ά
νυπερβλ1]των εμποδίων καί άντιξοοτήτων. Δέν είναι ύ
παίτιο τό Διοικητικόν Συμβούλιον καί μπορώ νά άναφέ
ρω δτι ό κ. Δημητρίου δχι μόνον δέν Εχει δικαίωμα νά 
φωνάζη , άλλά πρέπει νά είναι ευγνcόμων πρύς τόν χημι
κόν κόσμον πού τόν επροστάτευσε στίς περασμένες εκλο
γές άπο της άποτυχίες καί της κακοδαιμονίες της διετίας 

αυτης . 

Άλλοίί δμως εΙναι τό παράπονό μας μέ τό Συμβού
λιο· δέν βλέπει κανείς η'ιν -&έρμη καί τήν άγωνιστική 
διάitεσι πού ύπηρχε πρίν άπό 2 χρόνια. 'Όσον καί Ο.ν 
τό άποδώσουμε στήν άδιαφορία τών συναδέλφων είναι 
μία ενδειξις σημερινής καταστάσεως . Μέ δσα {}έματα ά
σχολή{}ηκε το Συμβούλιον, άσχολή{}ηκε συμπτωματικά, 
χωρίς πρόγραμμα χωρίς οργανική διά-ttεσι. Ουδεμία δια

φώτισις της κοινής γνιόμης. Τά λέμε μεταξύ μσς δπως 

στίς πρώτες σελίδες τής λογοδοσίας πού είναι πάρα πολύ 

ορ{}ές. Ή κάμψις αυτή οφείλεται, κατά τόν κ. Μαρκό

πουλον , είς το δτι κατά πρώτον λείπουν τά νειάτα άπο 

τό Συμβούλιον. Χαρακτηρίζει ώς νω{}ρή τήν παρουσία 

τών νέων πού ήλ-ttαν γιά πρώτη φορά στο Συμβούλιον. 

Κατά δεύτερον λείπει ή πνοή. Ή πνοή i]τις δίδει τήν 

κεφαλή. Ίσως είναι σφάλμα πού γιά άλλη μιά φορά 

στα-ttήκαμε στήν τύχη , στήν φίρμα καί στίς γνωριμίες 

τοϋ άγαπητοϋ μας κ. Νεύρου. Μέ τίς πολλαπλές άπα

σχολήσεις εΙναι φυσικόν κάποτε νά κουράζεται. "Ας 

έξαντλήση, δσον είναι δυνατόν, τήν δραστηριότητά του 

εtς το έπόμενον έξάμηνον καί ελπίζω δτι δέν -ttά χρεια

σ-ίtfl νά άσχολη{}f1 πλέον. Θά μείη] είς τήν ίστορίαν της 

'Ενώσεως ή προσπά&ειά του διά τά θέματα. "Ας μή δ

μως χαίρεται, ό κ . Δημητρίου, πάλιν θά μοϋ έπιτρέψ!'] 

νά i\πανέλ-ttω είς αυτόν. Πέρασε άνεπίστρεπτα δ καιρός 

του. Λέγω άπλώς τήν γνώμην μου. Ό χημικός κόσμος 

itά εκλέξη ίiν,αν πού {}ά πραγματόJση τίς έλπίδες του καί 

{}ά συνεχίση τήν άγωνιστικήν καμπήν της περασμένης 

διετίας μέ τήν 'ίδια πίστι. Πρέπει νά κινη-ttοίίμε κατά 

κάποιον άλλο τρόπο άναζητουντες δχι τη φίρμα άλλά τή 

ζωντάνια , τή παλλόμενη καρδιά , τον οργανωτικο νοϋν. 

Καταλήγων ό κ . Μαρκόπουλος λέγει δτι καμμιά ένέρ
γεια σοβαρά δέν πρόκειται νά γίνη fι κανένας άγώνας νά 

αναληφ-ίtfi από τ~iν 'Ένωσιν Χημικών, Εάν δλοι οί χημι
κοί δχι μόνον ύποχρεωτικώς έγγράφονται είς τήν 'Ένω
σιν αλλά καί γιά κά{)-ε έπαφή μέ τον Εργοδότη εΙναι ύ

ποχρεωμένοι νά παίρνουν την Εγκρισι τής 'Ενώσεως Έλ

λ1ινων Χημικών. Μόνον τότε ή Ένωσις {}ά ήγη{}fi τοϋ 

άγώνος τών χημικών. 'Εκφράζει τήν λύπην του Εάν Επί
κρανε φίλους καί αντιπάλους. Ή επιθυμία του εΙναι νά 

συμβάλη είς την πρόοδον τής 'Ενώσεως 'Ελλήνων Χη

μικών. 

Ό κ. Πρόεδρο; 

Βλέπω δτι οί κ. συνάδελφοι δέν μέ βοη-ttοϋν εLς το 

εργον μου ιος eπρεπε . Ό κ. Μαρκόπουλος ξέφυγε λιγάκι. 

Παρεκαλέσαμε τόν κ. Δημητρίου νά εΙναι σύντ(Jμος καί 
τώρα {}ά ε'ίμεθα ύποχρεωμένοι νά τόν ακούσωμε μακρη

γοροίίντα. 

Ό κ Μπακόλας 

Συμφωνώ άπολύ<tως μέ τόν Εξαίρετον συνάδελψον κ. 

Παπαδημητρίου, ό όποϊος ετοπο{}έτησε το θέμα της συλ

λογικής συμβάσεως πολύ σωστά. Είναι {}έμα πράγματι 

πολιτικόν. Δέν επεκτείνομαι περισσότερον έπ' αυτοίί. Γε
γονός εlναι δτι πρέπει νά γίνη συντονισμός δράσεως καί 
ενεργειών καί δέν πρέπει νά περιμένωμεν δλα άπό τό 
Συμβούλιον της 'Ενώσεως. 'Όταν ήμείς απουσιάζομε -
καί πρώτος i\γώ - καί δέν μποροϋμε 10 - 15 από μάς νά 
πλαιaιώσουμε τό Συμβούλιο στίς διάφορες παρουσιάσεις 
κλπ.' τί περισσότερον πρέπει νά άναμένωμεν από τίς 
προσπάθειές του πέραν τών δσων εκανε; Έπομένως,-καί 
διαφωνώ μέ τόν κ. Μαρκόπουλον - ή αίτία τοϋ κακοίί 

οcrείλεται σέ μάς καί οχι στο οίοδήποτε Διοικητικόν Συμ

βούλιον. 

'Αναφερόμενος ακολού{}ως είς τήν απάντησιν τοϋ κ. 

Ύπουργοίί 'Εργασίας είς έπιτροπήν μελών τοίί Διοικητι

κοίί Συμβουλίου λέγει δτι ό κ. 'Υπουργός δέν Εχει καί 
άντίληψιν βιομηχανικην καί δέν eχει ίδέαν τί εστί βιο
μηχανία, δέν έχει ίδέσ. τί εστί αντιπροσφορά τών τεχνι

κών στην βιομηχανία. (Θόρυβος). 

Ό κ. Πρόεδρος 

Τόσον τό Δ.Σ. τής Ε.Ε.Χ., δσον καί τό Δ.Σ. τοίί 

Σ.Χ.Β. παρουσιάσθη έπανειλημμένως είς τόν 'Υπουργόν 

'Εργασίας, ό όποίος τά έδέχθη πραγματικώς μέ κατσ.νό
ησιν καί μέ πλήρη αντίληψιν τών ζητημάτων. Τουλάχι-
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στον, δέν είναι σωστό απο μίαν άπάντησιν τοϋ κ. Ύ

πουργοϋ , δτι εί~σ.ι καί dλλα ζητήματα πλέον έπείγοντα 
καί σπουδαιότερα, νά συναγάγωμεν συμπεράσματα τά ό

ποία ... ({}όρυβος). Εtμαι ύποχρεωμένος νά διακόψω. Θέ
λω νά πώ δτι ό 'Υπουργός είναι πλήρως κατατοπισμένος. 

Ό κ. Μπακόλας 

Τότε {}ά περιμένω έγώ μίαν καλυτέραν διευ{}έτησι . 

Δέν κακίζω τόν 'Υπουργόν 'Εργασίας , διότι μπορεί νά 

μήν iiχει γνώσιν γενικωτέρων καί εtδικωτέρων βιομηχα

νικών {}εμάτων. Δέν είναι παράξενον κ . Πρόεδρε . Έγιο 

δέν εΙπα τίποτε (φωναί). Κσ.ί {}έλω νά καταλήξω ε ίς τό 

έξης γεγονός . Παλαιότερα έγένοντο προσπά{}ειαι νά ύ

παχ{}fι ό Χημικός Κλάδος είς τό 'Υπουργείον Βιομηχα

νίας. Τί άπέγιναν α'l ένέργειαι αuται; Νομίζω, καί πα

λαιότερον έχει τονισ-&η, οτι εΙναι φυσικώτερον νά έπιλαμ· 

βάνεται τό 'Υπουργείον Βιομηχανίας τών ζητημάτων τών 

Χημικών καί όχι τό 'Υπουργείον 'Εργασίας, τό όποίον 

&σχολούμενον μέ 100-200 χιλιάδας έργαζομένων, μέ μιά 
μονοκονδυλιά βγάζει Ιtνα νόμο καί &ναστέλλει μιά κατά

στασι, χωρίς νά έχη πλήρη γνώσιν τών λεπτομερειών έ

κάστου κλάδου τής δικαιοδοσίας του. 
Δεύτερον {}έμα: Ώς πρός τίς ενεργειες πού πρέπει 

νά γίνουν διά τήν προώ{}ησιν τοϋ μισ{}ολογικοϋ ζητήμα

τος, νομίζει δτι σκόπιμον -&α Ύjτο έαν έγίνετο μία γενι 

κωτέρα σύσκεψις τών τεχνικών, διότι τό ζήτημα είναι 

λέγει, γενικόν καί ένδιαφέρει όχι μόνον τήν ίδικήν μας 

τάξιν, &λλά γενικώτερον ολους. Είναι {}έμα κρατικής 

συμπεριφορίiς. • Αλλη {}ά ·Υjτο, λέγει ό κ. Μπακόλας , ή 

κατάστασις έάν o'l Βιομήχανοι είχον άλλην νοοτροπίαν. 
Γι' αύτό χρειάζεται άλλος δεσμός ένεργει&ν καί μία &λ

ληλοπάλη. Τώρα &νατρέχομεν εtς τό παρελθόν έπί ζητη

μάτων δπως τά ii{}εσε ό κ. Μαρκόπουλος κλπ. κλπ. χω

ρίς νά &κούσουμε τίς συγκεκριμένες &πόψεις τοϋ κ . Μαρ· 

κοπούλου. Τό τί πορεία πρέπει vά eχη εξω &πό τούς 

παλμούς καί εξω &πό τούς έν{}ουσιασμούς . . . 

Ό κ. Μαρκόπουλος 

Νομίζω δτι τό έ{}ιξα κ. συνάδελφε . 

Ό κ. Μπακόλας 

Δέν τό άκουσα: Μέ συγχωρείτε , κ. Μαρκόπουλε, 1:σως 

δέν άκουσα συγκεκριμένες προτά.σεις. 'Εγώ αύηΊ τ1Ί στι· 

γμr1 κάνω νέας συγκεκριμένας προτάσεις, διότι συνεχ&ς 

&κοϋμε τά 1:δια πράγματα είς τάς Συνελεύσεις είς ιό 1:διο 

μοτίβο χωρίς νά ξεφύγουμε λιγάκι &πό τιΊν πεπατημένην . 

Αύτές εί vαι αί &πόψεις μου κ. συνάδελφοι . 

Ό κ. Δημητρίου 

Δικαιολογεί έν &ρχfι τόν σκοπόν τής δευτερολογίας 

του. 'Εν συνεχείq. λέγει οτι ό κ. Μαρκόπουλος ούδέν 

συγκεκριμένον ύποδείξας πέραν &οριστολόγων εύχ&ν , γνω

στών τοίς πάσι, συνέβαλε εtς τό νά δημιουργηtJii Ιtνα 

πρωτότυπον κλίμα είς αύτήν τήν 
0

Ενωσιν. 

Διά τά έπί τοϋ κλίματος αύτοϋ χειροκροτήματα , πα

ρακαλώ, νά είσ{}ε φειδωλοί , διότι {}ά τα {}εωρ11σω οτι 

&πευ{}ύνονται όχι είς τόν όμιλητήν, &λλά είς τόν κ. Μαρ 

κόπουλον , ό όποίος έστήριζε όμιλίαν τfι συνδρομfι καί 

ένός άλλου &γαπητοϋ συναδέλφου, διότι εν τfι ρύμη τοϋ 

λόγου μου, είχον κάποτε είπή δτι &νοηταίνει τό Δ.Σ. 

Κύριοι , τιόρα έηοπίζω τό ο/tέμα. 'Αντί νό. &νοηταί
νει τό Δ.Σ ., τουλάχιστον τότε , &νοηταίνει σήμερον καί 
ό κ. Μαρκόπουλος , διότι είχε τό {}άρρος νά {}εωρήση δτι 
είναι έπι τρεπτα λογοπαίχνια. 

Ό κ. Μαρκόπουλος περιέπεσε εtς τό σφάλμα νά εt

πfι οτι τό σημερινόν Δ .Σ . διά τοϋ μεγαλυτέρου μέρους 
τών μελών του, τόν &πεγοήτευσε , 1') δ έ f1γεσία τοϋ κλά

δου ούσιαστικώς δέν πρέπει νά μίiς &πασχολήσει νά τήν 

κρίνουμε, κατά τά λεγόμενά του. 

Κύριοι, αύτό τό {}εωρώ κακόν, {}ά μποροϋσα νά τό 

χαρακτηρίσω καί βαρύτερα . Καταλήγω δμως μέ τό έξης 

σκεπτικόν: δτι είναι πρωτάκουστον καί είς τήν λογοδο

σίσ.ν τοϋ Δ.Σ. καί είς τήν επί ταύτης κριτικήν των όμι

λητών νά προβάλλωνται εννοιαι αί όποίαι είναι ακατα

νόητοι, &λλά έμφανίζουν τήν τακτικήν καί τήν στρατη

γικήν μιίiς εύαρί1'tμου, εύτυχώς, μερίδος, ή όποία έπωφε· 

λουμένη τής κακοδαιμονίας τοϋ κλάδου .διά τήν όποίαν 

συνέβαλε , συμβάλλει καί καί όραματίζεται να συμβάλη 

είς τό μέλλον ' φαντάζεται οτι {}ά &ποκομίσυ τήν νίκην, 

νά κα{}ίση εtς τήν ήγεσίαν τοϋ Σώματος εtς τό μέλλον. 

'Εγώ , αίσ{}άνομαι ηΊν ύποχρέωσιν νά γνωρίσω δτι δέν 

{tά ύπάρξ π δρ{}οφρονών χημικός , ό όποίος {}ά μπορfι νά 

ένταχ{}'fι προς τήν νοοτροπίαν τοϋ κ. Μαρκοπούλου δπως 

αύτή διεφάνη διά τής σημερινής όμιλίας του. 

Κύριοι , δέν πρόκειται νά σίiς &πασχολήσω περισσό

τερον . Ό νοών νοήτω. 

Ό κ. Πρόεδρος 

Ή συζήτησις έπί τής λογοδοσίας κύριοι συνάδελφοι 

fληξε . Παρακαλώ τό Δ.Σ. νά &παντήση επι τών προτά

σεων καί ζητημάτων τά όποία /ί{}ιξαν οί κύριοι συνάδελ

φοι προηγουμένως. Θά ή{}ελον τό Δ.Σ. να λάβη {}έ('Ιιν 

έπί τών προτάσεωντών συναδέλφων Άποσίδου καί Βουρ

λάκου. 

Ή πρότασις τοϋ κ. 'Αποσίδου είναι νά ληψΙJ-οϋν τά 

δέοντα μ έτρα διά τήν βελτίωσιν τών μισ{}ολογικών ζητη

μάτων τών χημικών , φ{}άνοντες &κόμη μέχρι απεργίας . 

Ή πρότασις τοϋ κ. Βουρλάκου είναι νύ. γίνη 'Επιτροπή , 
fiτι ς να μ ελετ.Υιση τό ζήτημα τής ανεργίας καί τοϋ ύπερ

επαγγελματισμοίί είς τόν κλάδον τών χημικών. 

Ό κ. Νεύρος Πρόεδρος τοϋ Δ.Σ. 

Ήο/tελα νά εύχαριστήσω δλους τούς συναδέλφους καί 
έκε ίνους o'l όποίοι, {ιπέβαλαν ώρισμένας προτάσεις διά νά 

ρυ{}μισi!-οϋν τά ζητήματα τών χημικ&ν καί τούς βεβαιώνω 
δτι {}ά ληφ{}οϋν σοβαρώς ύπ' όψιν κατά τάς ένεργείας 

τού Δ.Σ . 'Εκείνο τό όποϊον προέχει : Θά πρέπει να κά
νουμε, πρίν φύγουμε &πόψε &π' εδώ, ενα eντονον ψήφι

σμα προς τήν κυβέρνησιν, δτι κτίζει σέ άμμον κάνοντας 

f,ργα &νασυyκροτήσεως καί νq έχη τούς χημικούς σέ τέ
τοια κατάστασι άπα{}λιώσεως . 

0Οσον &.φορQ. τήν πρότασιν του κ. Βουρλάκου, πραγ
ματικώς εlναι μία παράλειψις &πό τό Συμβούλιο δτι δέν 
μπόρεσε μέχρι τώρα νά κάντ~ μιά 'Επιτροπή νά μελετήση 
τό {}έμα. 'Αλλά πισtέψετε δτι είναι &.ποκαρδιωτικόν , καί 
λυποuμαι πού σίiς τό λέγω, νά μή βρίσκυ κανείς πολ
λές φορές πέντε- Ιtξη &ν&ρώπους νά {}έλουν μέ όρεξη νά 
&σχοληi!-ούν μέ ενα σοβαρό {}έμσ. . 

Διά τό ζ11τημα τής συλλογικής συμβάσεως, νομίζω 
πάλιν δτι δια συμφωνιιον {}ά λύσωμεν τό {}έμα. Ό κ. 
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Δημητράτος Ιiχει κατανόησιν· μπορεί νά εlναι πολύ απη
σχολημένος καl νά μή βρηκε καιρό, αλλά πάλιν διά της 
Διοικήσεως, -&ά μπορέσουμε νά κάνουμε δ , τι κάνουμε. Ή 
πρότασις του κ. Άποσίδου νομίζω ... 

Ό κ. Πρόεδρος; 

'Η πρότασις του κ. Άποσίδου είναι ακριβώς αύτό. 
Μπορούμε νά τΊiν συμπεριλάβουμε εtς τό ψήφισμα. Συμ
φωνεί ό κ. 'Αποσίδης. 'Εγκρίνεται οϋτω ή πρότασις σuν
δυαζομένη μέ τό ψήφισμα. 

Ό κ. Νεύρος; 

Τό ζήτημα τό όποίον μάς έ-&ιξε ό κ. Πάλλης , τών 
'Ιδιωτικών Χημικών 'Εργαστηρίων καl της παρεμβολης 
τών συναδέλφων χημικών του Γ.Χ.Κ ., τό Δ.Σ. πρέπει 
να λάβη μέτρα κσ.l να συζητήση τό -&έμα αύτό έν πλάτει. 
'Ο κ. Γεν. Γραμματεύς -&ά σάς πij ώρισμένα πράγματα 
έπ' αύτ?υ του -&έματος. 

Ό κ. ΚαρνΤ]ς; 

'Υπεν-&υμίζων εtς τόν κ. Πάλλην ίίνα τμημα της λο
γοδοσίας, λέγει δτι τό Δ.Σ. εΤναι σέ έπαφήν μέ δλα τά 
κλαδικά Σωματεία. Εύρίσκεται δέ τελευταίως είς συνερ
γασίαν μέ τούς έλευθέρους έπαγγελματίας χημικούς 'Α
-&ηνών-Πειραιώς, πρός έξέτασιν καl έπίλυσιν τών ζητη · 
μάτων των. Οί έπαγγελματίαι οiSτοι εύρίσκονται είς τοι
ούτον δξύν ανταγωνισμόν, &στε νό. -&εωρη-&η ό κ. Πάλλης 
ώς εύτυχέστερος έν Μυτιλήνη, πού εχει ίίνα μόνον αντα
γωνιστήν. Δέν -&έλω νά αναφέρω, λέγει ό κ. Καρνής , 
ποιές τιμές παίρνουν γιό. τlς αναλύσεις , πού 'ίσως δέν 
φ-&άνουν οuτε γιό. τά ύλικό. πού ξοδεύουνε. Τό δυστύχημα 
είναι δτι &.πό δνα-δύο συσκέψεις πού εγιναν έν τψ μεταξύ 
έξακαλου-&οuν νά ύπάρχουν αύτές οί νοοτροπίες μεταξύ 
τώv ίδιωτικών 'Εργαστηρίων. Τήν προσεχή Δευτέραν -&ά 
γίνη νέα σύσκεψις καl σάς παρακαλώ έλάτε καί σείς κ . 
Πάλλη νά tδητε πόσον πολλαπλά είναι τό. -&έματα πού 
απασχολούν τούς χημικούς έπαγγελματίας, τά όποία συ· 
ζητούνται αύτήν τήν στιγμήν μέ μίαν κατανόησιν τών 
περισσοτέρων καί μέ Cίρνησιν τών δλιγωτέρων είς τήν 
πρόοδον αύτών τών ζητημάτων. 

Ό-κ. Μπακόλας; 

'Ερωτά γιά τίς ένέργειες του Διοικητικοίί Συμβουλίου 
διά τό ζήτημα της ύπαγωγής είς τό ύπουργείον Βιομη· 

χανίας. 

Ό κ. Καρνής; 

'Επ' αύτου του -&έματος, τό Συμβούλιον ήδη μετά 
τό τέρμα του Β' Πανελληνίου Χημικού Συνεδρίου καί 
τάς αποφάσεις του, ίίχει χαράξη τ-i1 γραμμήν τής ύπαγω
γης τών ζητημάτων τών χημικών είς τό ύπουργείον Βιο
μηχανίας. Δυστυχώς δέν βρηκε κατανόησιν &.πό τόν πρώ
ην 'Υπουργόν καί τό ζήτημα εlχε χρονίση. Είς τόν νέον 
'Υπουργόν βρήκε , κατά τήν γνώμην μου, ή Ένωσις με
γαλυτέραν κατανόησιν καί τό -&έμα έλπίζω νά προω-&η%. 
Πάντως ή "Ενωσις Χημικών ζητεί νά πάη έκεί. 

Ό κ. Πρόεδρος; 

Αύτό είναι παλαιότερον ζΊ1τημα, τό όποίον έπί ύ
πουργοu κ. Μ;ακκά είχε προχωρήση. 

Ό κ. Εύαγγελόπουλος; 

"Οπως βλέπω είς τόν ήμερήσιον τύπον τάς 1]μέρας 
αύτάς οί • Αγγλοι τύραννοι έξαπέλυσαν έν Κύπρφ πρω
τοφανές κύμα τρομοκρατίας διό. τής συλλήψεως 1000 'Ελ
λήνων μεταφερ-&έντων εtς στρατόπεδα συγκεντρrί:ισεως. 
Μεταξύ τών συλληφ-&έντων συγκαταλέγονται πλείστοι έ
πιστήμονες καί εγκριτοι πολϊται , ίερείς κλπ. Έό.ν ή 
Συνέλευσις έγκρίνη, νομίζω δτι πρέπει νά έκδιίJση άνά· 
λογον ψήφισμα . Συμφωνείτε κ. Πρόεδρε ; 

Ό κ. Πρόεδρος; 

Συμφωνώ απολύτως, προτάσει δλων τών παρευρισκο· 

μένων νά έκδώσωμεν ψήφισμα στιγματίζον τάς μεθόδους 
αύτάς της βίας έναντίον τών ύπερόχων αδελφών μας 
Κυπρίων , τών όποίων θαυμάζομεν τό φρόνημα, τήν πί
στιν καl έπιμονήν είς τόν δίκαιον άγώνα. 

Κύριοι συνάδελφοι, πρlν σάς εύχαριστήσω διά τrιν 
βοή-&ειαν πού μου δώσατε νά κάμωμεν τήν πλέον σύντο· 
μον Γενικήν Συνέλευσιν , θά σάς παρακαλέσω νά έγκρί
νωμεν καί •τυπικώς• τήν λογοδοσίαν του Διοικητικού Συμ
βουλίου, ή όποία ύποτίθεται έκ της διεξaχ-&είσης συζητή
σεως δτι ένεκρί-&η. 

'Η Συνέλευσις έγκρίνει όμοφώνως τήν πρότασιν του 
κ. Προέδρου, ανα-&έτει δε είς τό Προεδρείον τής Συνε
λεύσεως τήν σύνταξιν καί αποστολ1]ν δπου δεί του σχε
τικού ψηφίσματος ταύτης καί ψηφίσματος έντόνου δια
μαρτυρίας διά τ~iν κωλυσιεργίαν καl τήν άποτελμάτωσιν 
του μισ-&ολογικου ζητήματος τών χημικών. 

Ό κ. Πρόεδρος; 

Σάς εύχαριστώ πολύ καl έλπίζω 11 προσεχής Συνέλευ· 
σις δτι -&ό. εlναι πλουσιωτέρα εtς αρι-&μόν παρισταμένων. 

Ό κ . Κανελλακόπουλος; 

Κύριε Πρόεδρε , δέν ήκούσαμεν i!γκρισιν συστάσεως 
'Επιτροπής μελέτης τό1ν {)·εμάτων άνεργίας καί ύπερε· 

πσ.γγελμσ.τισμοu. 

Ό κ. Πρόεδρος; 

• Ενεκρί{)η, αγαπητέ συνάδελφε, ούδενός δια.φωνή· 

σαντος. 

Τό συνταχθέν ύπό τοίί Προεδρείου της Γενικης Συνε
λεύσεως ψήφισμα διαμαρτυρίας διά τήν Συλλογικήν Σύμ
βασιν Χημικών &.πεστάλη πρός τόν κ. Πρόεδρον της 
Κυβερνήσεως , τuν κ. 'Υπουργόν Συντονισμού , τόν κ. 
'Υπουργόν • Εργασίας, πρός δλα τά έν τΤj Βουλή άντι
προσωπευόμενα πολιτικό. κόμματα, πρός τόν Σύνδεσμον 
'Ελλήνων Βιομηχάνων, τήν Γ.Σ.Ε.Ε., τu Ε.Κ.Α. καl 
πρός δλας τάς έν • Α-&ήναις έκδιδομένας έφημερίδας, εχει 

δε οϋτω : 

ΨΉΦΙΣΜΑ 

'Η Γενικ1) Συνέλευσις τής 'Ενώσεως 'Ελλήνων Χημι

κlόν συνελθο\jσα τ1)ν 25ην Ίουλίου έ. ε. καί άκούσασα τlόν 

μελlόν το\j Δ. Συμβουλίου καί έτέρων μελlόν της, λαβόντων 

εtδικlός τόν λόγον ϊνα έκθέσωσι τό ζήτημα το\j μισθολο-
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γίου τών μισθωτών μελών τf\ς 'Ενώσεως καi έκθεσάντων : 
δτι, παρά τάς i\δη κατά την κατάρτισιν τi'jς τελευ

ταίας συλλογικi'jς συμβάσεως άνειλημμένας όποχρεώσεις 

τών βιομηχάνων πρός βελτίωσιν τlόν μισθολογικάΊν δρων 

ταύτης πρiν fι έκπνεύστ~ ή συμβατικη ίσχύς της, ούδεμίαν 

εuρον άπήχησιν α! προσπάθειαι τliΊν έπί τούτφ έξουσιοδο

τημένων χημικ&ν πρός διαπραγμάτευσιν τoij ζητήματος 

τούτου κα! μετά πάροδον δλοκλήρου . &τι &τους άπό τi'jς 

προκαθωρισμένης λήξεως τi'jς ώς άνω συμβάσεως. 

δτι, χάρις άκριβ6Ίς είς τοuς χημικούς, ώς στυλοβάτας 

τliΊν έπιχειρήσεων, αiσθητlός ηόξήθη δ δείκτης τi'jς βιομη · 

χανικής παραγωγής καi τά &σοδα συνεπlός τlόν έπιχειρή

σεων. 

δτι, παρά ταΟτα, δι' ένεργειliΊν παρά τοίς Ύπουργοίς 

Συντονισμού καi 'Εργασίας έπετεύχθη άναγκαστικη παρά

τασις τής είρημένης συμβάσεως πρός παρακώλυσιν τής νο

μίμου διαιτητικής διαδικασίας καi 

δτι, ταuτα έμφανίζουν τοuς Έλληνας βιομηχάνους ώς 

κακοuς έργοδότας καi είσηγητάς γενικωτέρας σημασίας έ

πιζημίων όπουργικάΊν μέτρων, δμοφώνως 

ΨΗΦΙΖΕΙ 

Νά άνατεθfj είς τόν Πρόεδρον τi'jς Συνελεύσεως καί 

είς τό Δ. Συμβούλιον τής 'Ενώσεως νά διακηρύξτ~ άρμο

δίως καi διά τοϋ τύπου την δικαίαν διαμαρτυρίαν τlόν με

λών τής 'Ενώσεως 'Ελλήνων Χημικών, βασικό'>ν όργάνων 

πάσης προσπαθείας είς τον τομέα τής βιομηχανικής παρα

γωγής, διά την παραγνώρισιν άνεγνωρισμένων καί συνομο

λογημένων δικαιωμάτων των. 

'Εν 'Αθήναις τfj 25τ~ 'Ιουλίου 1958 
Κατ' έντολην τής Γ. Συνελεύσεως 

Ό Πρόεδρος Ο! Γραμματείς 

Γ. ΤΣΙΡΩΝΗΣ Κ. ΚΑΡΑΜΠΙΝΗΣ 

Δ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΗΣ 

Τό συνταχ{}έν ύπό του Προεδρείου της Γενικής Συνε

λεύσεως ψήφισμα διά. τό Κυπριακόν 6.πεστάλη πρός τόν 

κ. Πρόεδ(>ον της Κυβερνήσεως , πρός τό ύπουργείον 

Προεδρίας της Κυβερνήσεως , πρός τόν Μακαριώτατον 

' Αρχιεπίσκοπον Κύπρου κ. Μακάριον καί πρός τόy Πρόε -

• 

δρον τής Π . Ε.Α.Κ. Μακαριώτατον Άρχιεπίσκοπον Ά· 
'Α{}ηνών, Ιίχε ι δέ οϋτω : 

ΨΉΦΙΣΜΑ 

Ή Γενικη Συνέλευσις τής 'Ενώσεως Έλλ. Χημικών 
συνελθοuσα την 25ην 'Ιουλίου έ.& . καi άκούσασα είδικό'>ς λα· 
βόντων τόν λόγον διακεκριμένων μελό'>ν της, άναφερθέντω\' 
εiς τάς βρεταννικάς διώξεις τlόν άδελφών Κυπρίων πατριω
τlόν καi τάς κατά πλήθος συλλήψεις ώς μέσου άντεκδική

σεως καί δμαδικής εύθύνης συμφώνως πρός τό έκ τής χι

τλερικής κατοχής προελθόν καi παρά πάντων τών πολιτι

σμένων άνθρώπων καταδικασμένον σύστημα, πρός τόν σκ~ 

πόν νά κάμψωσι τό φρόνημα καί νά δουλώσωσι την ψυ· 

χην τlόν ε!ς τό σημείον αύτό τής Γής άγωνιστlόν τής Έ

λευθερίας, δμοφώνως 

ΨΗΦΙΖΕΙ 

Νά διακηρυχθfj άρμοδίως καί διά του τύπου : 
Ή άγανάκτησις τό'>ν 'Ελλήνων Χημικlόν διά τά άνε

λεύθεpα μέτρα καί την άποικιοκρατικήν συμπεριφοράν τώ\• 

Άγγλων &ναντι τtί>ν όπερόχων Κυπρίων άδελφό'>ν των. 

Ή θλίψις καi ή άπογοήτευσίς των διά τΤιν !ταμην πε

ριφρόνησιν πρός τάς άρχάς του ΟΗΕ, χάριν τό'>ν δποίων 

έπολέμησαν καi πολεμό'>σι πάντοτε δμοu μεθ' δλων των τι

μίων άνθρώπων καί τό'>ν είλικρινό'>ν όπερμάχων τής Έλεu

θεpίας. 

Ή όπερηφάνειά των διά τοuς άδελφούς των Κυπρίους, 

έπιδείξαντας άνυπέρβλητον σθένος καi προσήλωσιν πρός 

τάς 'Αρχάς, τάς δποίας ο! πρόγονοί των άρχαιόθεν έδίδα· 

ξαν καi έπi τό'>ν δποίων στηρίζεται δ πραγματικός πολιτι

σμός. Καi 

Ή πίστις των είς τό δίκαιον καi την αίσίαν &κβασιν 

τοϋ άγό'>νος τό'>ν άδελφό'>ν Κυπρίων πρός αύτοδιάθεσιν, 

όπέρ παν έμπόδιον καi οιανδήποτε βαρβαρότητα. 

'Εν 'Αθήναις τfj 251] 'Ιουλίου 1958 
Έντολfj Γενικής Συνελεύσεως 

Ό Πρόεδρος Ot Γραμματείς 
Γ. ΤΣΙΡΩΝΗΣ Κ. ΚΑΡΑΜΠΙΝΗΣ 

Δ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΗΣ 



ΕΠΙΣΤΗΜόΝΙΚΗ ΚΑΙ ΒΙΟΜΗΧΑΝΊΚΗ ΚΙΝΗΣΙΣ 
·. 

Έπ'ιστημονικiι δι~λεξις 

Τήν 26ην Αύγούστου έ,f, εις τό άμφιθέατρον τή.:; Πολυ

·κλινικής 'Αθηνών, cbμίλησεν · ό διευθuντής τοϋ έν Σικάγφ 

τών ΗΠΑ, Βιοχημικοϋ έργαστηρίοο τοl) Mount Sinai Me
di~al Research Foundatiω;1, καθηγητής -κ. ΣπC>ρος 'Αλι
. βΊζaτος, έπί τοl) θέματος:: «Μηχανισμός τών βιολογ!κlόν 
ά~τιδράσεων τής {σtαμίνη'ς» . · 
Ή διάλεξις περιεστράφη περi λίαν ένδιαφέροiJσαν έρ

γασίaν τοl) όμιλητοl), κaθ' . ilν. τ'ί] έπιδράσέι διφωσφορο
πυριδινάσης (DP.\'ase) περιεχομένης εtς καθορισθέν πα

ρασκεύασμα σπληνός βοός, τό έκ · νικοτ"ιναμιδίου μέρος 
τοl) ""συνενζύμσυ Ι (DPN), άντικαθί(rταται μή άντίστρεπτlός 
ύπό ίσταμίνης, προκόπτοντος . οϋτω νέου -δινου~λεοτιδίου 
·της άδένίνης καί' τής iσταμίνης. 

Λαμβανομένης όπ' δψιν τfjς εύρείας διαδόσεως τlόν δι

φωσφοροπυριδινασlόν, τύπου γλuκόζιδάσης, είς τούς ζωίκούς 
{στοίJς, καθίσταταΊ λίaν πιθανόν δτι ή άνώτέρrο άνtίδρασις 
έμπλέκεται είς τόν ' μηιχανιcrμόν τοl) άvαφυλακτικοu· Shock 

· καi τώv .άλλων βιολογικών άνt'ιδράσεων, εις τάς όποίας 

φα1νεται δτι λαμβάνει μέρος ή iσταμίνη~ - . 

'> ·, ~ 
Νέα άπο τiιν Βιόμήχανίαν 

Εύitηνον .. προστατευτικον κατa τaς σΚωρίας με
ταλλίκώv έΠιφανείών. Ή έταιpεία Sc1:ieriήg Α. G., Βερο

·λίνου Μεσε είς τ'ήν διάθεσιν τώv πελατώv τtις σειράν πα
. pασκευdσμάτών όπό τό · δνομα «Tridtιr•, κατάλληλα διά 
- τήν -προσtασίάν μεταλλικlόν έπιφανειό'iν έκ ψευδαργίJρου, 
άλουμινίου, μαγνησίου κλπ. Ai έπικαλίJψεις μέ cTridur• 
'ε{vαι διαφανείς, όποκίτριναι, ()αλώ'δεις καί καθιστοl)ν τός 
μεταλλικός έιίιφανείας δεκαπλασίως τijς Μλου άνθεκτικόζ ε!ς 

'τήν ο'κωρίαν. ·τό δέ μεγαλύτερον πλεονέκτημα αύτών ε{ναι 
· δτι ή άξία των ε{ναι χαμηλή. · 

Νέον σκληρον μέταλλον όπό μορφήν κόνεως π·ροσφέ

ρεται ύπό τής 'Εταιρείας «Colnιonoy Corp.» Detωit ύπό 
τό όνομα «Col1nonoy Νο 75». Τό νέον προϊόν εΙναι κράμ
μα νικελίου· μέ πpοσθήκην καρβιδίου του βολφραμίου καί 

βοριδίου τοD χρωμίου. 

Ε. Δηλάρη 

Politone Tex l. Manuf., 84, 81rι (1958). - Νέος τύπος 

συνθετιιωυ καουτσούκ προϊόν τijς έταιρείας Dun1op, μέ 
βάσιν τό βουταδιένιον. Έχει μεγάλην άντοχήν ε!ς τήν έ

πίδρασιν έλαίων καί ε!ς τήν θερμότητα. ΕΙναι κατάλληλον 

διά τήν κατασκευήν μή όφαντών ()φασμάτων, τήν κατεργα

σίαν του δέρματος, ώ; πλαστικοποιητής συνθετικών ρητι

νlόν κλπ. 

Στερε.αl μελάναι μη φ-!Jείρουσαι τa χαλiιβδινα σφαιQί~ 
δια τώ\i στυλογράφ'ων: C. Μ. F. Bolvin, 1!. F. 1025333. 
;Απεδείχθη δτι στερεα( μελάναι περιέχουσαι · 20 °/0 ένδέκα~ 
νικόν όξύ fι άλλα κλάσματα · λιπαρli'>ν όξέωv πλούcrια ε!ς 
ένδεκανικόν όξύ δ'έν προσβάλλο.υν τά σφαιρίδία τάίν 'στυ~ 
λοyράφων στερεάς μελάνης . 

'Η βιομηχανία χρωμάτων είς τΤιν Σοβ,ιετικΤιν ''Ένωσιν 
J.S.D.C . . 74, 551 · (1958).~ 'Η παραγωγή . χρωμάτων ε!ς 
τήν Σοβιετικήν Ένωσ'ιy ηύξήθη άπό 8 400 τ. τό 1913 (πα
ραγωγή 'όφειλομένη κυρίωζ εις παρι;ιρτήματα γερμανικ(όν 
βιομηχανιών) ε!ς 43 000 ;. τό 1955 καί 77 000 τ. τό 1956. 
'Εκ τής συνολικής παραγωγής τά "45 °/0 άντιπροσωπεύουν μέ
λαν του θείου, τά 15 °/0 άλλα ~ειοχρώματα καi τά 36 °/ο 
άζωχ,ρώματα. Τά- άπ' εύθείας βάφοντα τον βάμβακα i(ρώ- . 
ματα άποτελουν τά 60 °/0 • τών άζωχρωμάτων. 'fl όφαντουρ
γία καταναλίσκει τά 75 °/0 του συνόλου .. τής ,πιφαγωγής-,
διά τήν βαφήν βάμβακος 55 °/0 , έρίου 15 .0/ο, πλεκτών 5 °/ο 
καi μετάξης 1 °/ •· 

Α,. Βασιλ,ειάδης 

'Α~οφάσείς το·ύ Α.Χ.Σ. 

'Απεστάλησαν ήμίν {1πό ' τοϋ Γενικοϊi' Χημείου τοϋ 
Κράιους αt ύπ' 6.ρι\t. 966, 1068/24-6-58 .'περί σvστάσεως 
πλεκτών · κηρίων» καί 1474δlς:'24-6-58 ιιπερί σγμπληρώ• 

. σεως τής ύπ' 6.ριit. 1474/1957 6.πσφάσεως περί τώ.ν. όρων, 

q_-Uς δέον νά πληροί τό διά τήν στίλβωσιν τής ~ουλτίινί· 
-νας σταφίδος χρησιμοποιούμε.ν_ον, παρqφιγέλα,ιον,.ά::~;σφά; 
.σε;ς τοϋ 'Ανωτάτου Χημικοϋ Συμβουλίου, εγκρ~\tείσαι 
ύπό τών κ .. κ. 'Υπουργών τοίι 'Εμπορίου, _. τής Γεωργίας 

καl της Κοινωνικής Προνοίας. · :Ζ.Μ.Ξ. 

Κίνησις ΒιβλιοθήΚης . 

Ή '.Επιτρο'πf~ Βιβλιοθήκης . της Ε.Ε.Χ. επιitυμεϊ νά 
Εκφράστ~ άπό τών στηλών τών «Χημικών Χρονικών>> τάς 

εύχαριστίας . της πρός Ό τόν · πρόεδρόν τής 'Ε.Ε.Χ : κ. Κων. 

Νεϋρον δι·ά τήν ύπ' αύτοϋ προσiροράν πρύ·~ · τήν Βιβλιό'-

: itήκην τής 'Ενώσεως τών 'κάτωθι · περι~οδικώv: · 
1) Cheιnical Abstracts: 45 τόμοί τώv · έτrον .1949 

έ:ως 1955. 
2) Journal of Anιerican Chen1ical Society: 30 τό

μοι τών ίδίων ετών. 

Διά τής δωρεάς ταύτης ή Βιβλιοτtήκη της 'Ενώσεως 

πλουτίζεται διά δύο ΕΚ τών πλέον Εγκύρων καί χρησι

μωιάτων περιοδικών. 

' Ελπίζομεν είς σύντομον χρονικόν διάστημα νά κα

τορ{}ωθίj ή συμπλήρωσις τ.ών 6.νωτέρω δύο σειρών καi. 

διά τύ χ,ρονικόν διάστημα 1955 - 195t;. 
ΊΙ Έπι τροπή Βιβλιο{}ήκης 

ΕΠΙΣΤΟΛΑΙ ΠΡΟΣ ΤΗΝ ΣΎΝΤΑΞΙΝ 

- Κύριε Διευθυντά, 

'Ομολογώ πώς μέ πολλή λύπη παρακολουθώ τiς άν
τεγκλήσεις μεταξύ συναδέλφων, ο{ όποίες μάλιστα τον τε

λευταίο καιρό, ξαναπαίρ~ουν ζώηρή ' μopφfj. Δέν όπάpχει 
άμφιβολία δ·η κάτι δέν πάε\ κά~ά. rίά' γi;; vπάρχόυν'- τέ- . 

τοιεςc έκδηλώσεις στήν - μεγαλετώδη έποχή-μας, ·στήν; έποχή 

τών τόσων νικών 10G _ 'Ανθρώπ.ου σ:τό πεδίο τijς κατακτή

σεως τής φόσεώς. Πρέπει · νά · έξαρθοDμε στό ϋψος τών 
Καιρών μαζ Ίcάi νά ~ροσπαθήσουμε νό. νοιώσουμε τήν 
πρ~γματικότήτά ετσ\ 'δπωι; εtναι. 

.. . ... 
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Άς προσπαθήσουμε λοιπόν νά ιδοϋμε αύτήν τήν 'Αλή

θεια δπως τήν ζοϋμε καθημερινά. ΕΙναι άναμφισβήτητο δτι 

Χημικοi καi Χημικοi Μηχανικοi έργάζονται, χωρiς καμμιά 

δμi·ιcριση, σ' δλες τiς έργασίες πού παρουσιάζονται στήν 

'J;:λ.ληνική οικονομία : Δημοσ~α 'Υπηρεσία, Όργανισμοi 

ΔημΟQ"ίου Δικαίου, βιομηχανία κλπ. 'Εργάζονται κοντά 

-κοντά, στόν ίβιο πάγκο, στό ίδιο έργοστάσιο καi πρέπει 

νά όμολογήσουμε πώς διακρίθηκαν στήν έργαστηριακή f
ρευνα τόσο Χημικοi Μηχανικοi δσο καί Χημικοί, τό ίδιο 

καί στήν βιομηχανική παραγωγή. Στήν έπιτυχία τοϋ καθε

νός, στόν κλάδο μέ τόν όποiο · άσχολήθηκε, fπαιξε τόν 
<τπουδαιότερο ρόλο ή fφεση πρός τήν δημιουργία, τό ά.νή
συχον πνεΟμα; ή έργατικότης, ή συναίσθησή εύθύνης τοϋ 

έπιστήμονός . Έξ άλλου γιά τήν βιομηχανία καi γιά τά 

Ίνστιτοϋτα Έρευνώv στήν 'Ελλάδα δέν fχουμε δυστυχώς ά
icόμα φθάσει στό σημείο νά ζητοϋμε στενές είδικότητες 

ΊΞ'φ' · όσον· λοιπόν ή άντικετμενική πραγματικότης, βροντο
φωνaζει πώς τά θέματα άπασχολήσεώζ μας- σήμερα ε{ναι 
κοινά, έπί τ~ βάσει ποιας λόγικής θά ζητήσουν οι · μέν η 

οϊ δέ Ιδιαίτερη με'ταχείριση ; Πρέπει δλοι κάτι τέτοιο νά 
τό ά.ποποιηθοϋμε. 

'Ερχόμαστε ιώρα στήν πολύ κακή άντίληψη ,· καi πού 

χωρiς νά τό · καταλ~ουμε, πό.με νά παραδεχθοϋμε, δη ή 

έργασία τοϋ Χημικοϋ τής παραγωγής ε{ναι πιό ... άκριβή 
άπό έκείνη τοϋ tργοστασίου. 'Εδώ βρίσκεται μία παγίδα 
πού θά μιiς όδηγήστ~ σέ μιά καταστροφική νοοτροπία. 

Πpέπει νά πιστέφουμε άκραδάντως πώς τό έργαστήριο, 
1' Ι:ρέυνα, εΙναι ·παραγωγική έργασία δσο καi ή έργασία 
στήν Βιομηχανία. Δέν όπάρχει άνωτέρα η κατωτέρα έργα

σία. Καi οι δύο εΙναι άπαραίτητες, εtναι παραγωγικές. 'Εάν 

διεμοpφάlθη μία άλλη κατάστασις εις τήν οικονομία μας 
δέν σημαίνει δτι πρέπει νά τ.ήν θεωρήσουμε σωστή . Του
ναντίον πρέπει νά έργασθοϋμε δλοι μας γιά νά έκλείψ.τl 
αότός ό διαφορισμός, διά νά εtναι δυνατόν καi ε!ς τήν 'Ελ

λάδα τά Ίνστιτοϋτα 'Ερευνών νά άποδώσουν σοβαρό fργο. 
Έχοντας ώς βάσεις : 
1) Ότι δλοι . μας, άνεξαρτήτως Σχολής, έργαζόμεθα 

κοινό fργο, . 
. , 2) Ότι παραγωγική έργασία εtναι καί ή έρευνητική 

καi συμφωνήσουμε σ' αύτές, μποροϋμε πιά άγαπημένοι καi 

μέ άλληλοεκτ{μηση νά σύσκεφθοϋμε καi νά προτείνουμε τi 
πρέπει νά γίνυ εις τό έξης. 

Διevθ\ινσeις σvμφώνως τφ Νόμφ : 

Ή βιομηχανία μας άκολουθεί, Ιiν καί κάπως σιγά, μία 

άνοδική πορεία δπως ο! βιομηχανίες σ' δλο τόν Κόσμο. 

'Από μ<iς έξαρτ<iται, κατά σοβαρό ποσοστό, νά έργασθοϋ

με γι' αύτήν τήν άνοδο, είτε είμαστε δημόσιοι ύπάλληλοι. 

όπότε δέν θά άπορροφηθοϋμε άπό τήν γραφειοκρατική μη 

χανή, άλλά θά >δtατηρήσουμε τήν ζωτικότητά μας γιά τό 
ά.ντικειμενικό καί μόνο σκοπό, .είτε είμαστε στή βιομηχα

νία, όπότε καθημερινά πρέπει νά σκεπτόμεθα τί θά Ι(άνου

με γιά τήν αϋξηση της παραγωγής, τήν καλλιτέρευση τή; 

ποιότητος, τήν μεiωση τοϋ κόστους κλπ. Διά νά είμεθα 

είλικρινείς πρέπει νά παραδεχθοϋμε πώς δέν είμασταν πάν

τοτε συνεπεΙς μέ τiς άρχές αύτές. 

Καi στήν πόpεία αύτή μαζi μέ τήν άνοδο τfις στάθμης 
των άντικειμενικrbν μας σκοπών θά πεισθοϋμε · δλοι δτι 
χρειάζετq.ι νά άποκτήσουμε στiς Σχολές μας κάποια ε!δικό

τητα, άνάλογα μέ τήν έργασίαν τήν όποίαν πρόκειται νά 

καλύψουμε. Ώς σοβαροί καi άξιοι έπιστήμονες θά θέσου

με τό πρόγραμμα πού θά καλύψ1] κάθε Σχολή άνάλογα μέ 

τήν άνταπόκριση πού προσδοκοϋμε . 

Πρέπει νά α!σθανθοϋμε δτι σέ τίποτα δέν ώφελεί ό 

έγωισμός ένός έκάστου._ Έχουμε σοβαρώτερα fργα νά έκ-

1ελέσουμε. Ή πατρίδα μας κινδυνεύει νά γίν1] ό οi:φαγός 

της Εύρώπης στήν οικονομική άνάπτυξη. Πρέπει νά συμ

μετέχουμε ένεργητικώτερα στίς προσπάθειες γιά τήν άνα

συγκρότηση, γιά τήν άξιοποίηση τοϋ έδαφικοϋ καi έργα

σιακοϋ μας δυναμικοϋ. Τό περιοδικόν μας νά γίν1] ζωντα

νώτερο. Κοντά στiς πολύ έξαιρετικές θεωρητικές έργασίες 

νά άσχόλήτα~ καί μέ τά σύγχρονα ζωντανά προβλήματα. 

Πρέπει νά συμφωνήσουμε δτι, θέμαiα καθαρώς {δικά μας, 

συζητοΟνται καi άποφασίζονται χωρiς τήν παρουσία μας. 

Αύτό βεβαίως εtvαι κακό, τό χειρότερο δμως εtναι δτι δέν 

διαμαρτυρόμεθα, τό περιοδικό μας σιωπa, σά νά έκδίδεται 

σ' άλλη χώρα. 

Τό γράμμα αύτό θά fχ1] έπιτύχει τόν σκοπόν του, έάν 

βρ~ άπήχησιν καi σ' άλλους συναδέλφους, &στε ένωμένοι 

καi άγαπημένοι νά δώσουμε τά χέρια καi νά πάρουμε πιό 

ένεργό μέρος στήν άνασυγκρότηση τής Πατρίδας μας . 'Εάν 

γίν1] αύτό τότε θά βροϋμε λύση καi γιά τά μερικώτερα ά

τομικά μας προβλήματα. 

Μέ συναδελφικούς χαιρετισμούς 

ΟΡΕΣΤΗΣ ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ 

Χημικός Μηχανικός 
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